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PROTOKÓŁ XLIX/2022 

 

z obrad XLIX Sesji Rady Miejskiej Leszna VIII kadencji,  
odbytej w dniu 24 lutego 2022 roku w sali sesyjnej Urzędu Miasta 
Leszna ul. Kazimierza Karasia 15, w godzinach od 12:00  
do 15:32. 
 

Pan Tomasz Malepszy – Przewodniczący Rady Miejskiej Leszna przewodniczy 

obradom XLIX Sesji Rady Miejskiej Leszna. 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Szanowni Państwo, pozwólcie, że 

otworzę obrady XLIX Sesji Rady Miejskiej Miasta Leszna, witam Panie i Panów 
radnych, witam Pana Prezydenta wraz zastępcami i współpracownikami, witam 
szefów jednostek samorządowych, ale witam przede wszystkim mieszkańców 
Leszna uczestniczących bezpośrednio lub pośrednio w naszej sesji. Witam również 
przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta, witam również leszczyńskie media. 
Proszę o zalogowanie się do systemu e-Sesja i potwierdzenie kworum. Jest prośba, 
żeby powtórzyć zgłaszanie obecności, czyli kworum. W takim razie mamy kworum, 
także nasze decyzje będą prawomocne. Informuję Państwa radnych, że nie 
wniesiono uwag do protokołu XLVIII Sesji naszej Rady. W programie e-Sesja,  
w pkt 4 „podjęcie uchwał w sprawach” zostały umieszczone opinie-stanowiska 
komisji przy każdym omawianym projekcie uchwały. Jeśli nie będę widział 
sprzeciwu, nie będę ich odczytywał. Informuję Państwa, że opinie-stanowiska 
komisji dotyczące projektów uchwał zostały zamieszczone w programie e-Sesja  
i również, już tak tradycyjnie, proszę zwrócić uwagę na zapisy i konsekwencje 
rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady, tzw. RODO. Otrzymaliście 
Państwo porządek obrad dzisiejszej sesji – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  
Nr 1 do niniejszego protokołu. Program obrad zamieszczony został również  
w systemie e-Sesja oraz na stronach Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta 
Leszna. Otrzymaliście Państwo również na swoje skrzynki mailowe autopoprawki 
dotyczące zmian w budżecie oraz II wersję wieloletniej prognozy finansowej. W dniu 
23 lutego Prezydent Miasta Leszna Pan Łukasz Borowiak złożył pismo o zdjęcie  
z porządku obrad projektu uchwały na druku nr 654 w sprawie określenia trybu  
i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego  
w ramach inicjatyw lokalnych – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu. Przystępujemy zatem do głosowania programu sesji. 
Pytam zatem Państwa radnych, kto z Państwa jest za zdjęciem projektu na druku 
nr 654 z porządku obrad? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję.  
 
Wniosek został podjęty:  
22 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
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Pan Przewodniczący Malepszy – Projekt uchwały na druku 664 
został zdjęty z porządku obrad. Na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  
w dniu 21 lutego komisja przegłosowała wniosek formalny o zdjęcie z porządku 
obrad projektu uchwały na druku 664 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy gruntu na okres powyżej 3 lat. Przystępujemy zatem do 
przegłosowania stanowiska Komisji Edukacji o zdjęcie z porządku obrad projektu 
uchwały na druku 664, kto jest za? Kto jest przeciw? Dziękuję. 

 
Wniosek został podjęty:  
22 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

 Pan Przewodniczący Malepszy – Projekt uchwały na druku 664 
został zdjęty z porządku obrad dzisiejszej sesji. Na posiedzeniach Komisji Rozwoju 
i Infrastruktury Miejskiej, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Spraw Społecznych, 
komisje przegłosowały wnioski o zdjęcie projektu uchwały na druku 672 w sprawie 
przyjęcia stanowiska wspierającego działania Rządu Rzeczypospolitej Polskiej 
dotyczącego zmiany polityki Unii Europejskiej w kontekście europejskiego systemu 
handlu emisjami z porządku obrad najbliższej, czyli dzisiejszej sesji. Komisja 
Rewizyjna jednocześnie zaopiniowała ten projekt negatywnie, także 3 komisje 
przegłosowały tę propozycję zdjęcia na „tak” i jednocześnie jestem zobowiązany 
przedstawić radnym, że na nieformalnej właściwie, na tej części posiedzenia Komisji 
Budżetowo-Finansowej w punkcie sprawy różne ten problem został dyskutowany. 
Myślę, że w takiej wyważonej tonacji i jest propozycja, abyśmy do tego tematu 
wrócili, ale również niekoniecznie tylko w tym zawężonym temacie, ale takim, które 
dotyczą czy w sprawach, które dotyczą relacji bezpośredniej jest samorząd-rząd, 
rząd-samorząd, tu bardziej idzie o relacje związane chociażby z PIT-em,  
z pomniejszeniem udziałów PIT-ów w samorządach na następne lata, także, kto jest 
za zdjęciem tego projektu uchwały z porządku obrad? 

Pan radny Kośmider – Bardzo proszę o reasumpcję, ponieważ  
system źle zliczył głosy.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Wyraźniej proszę. 
Pan radny Kośmider – Proszę o reasumpcję, bo źle system zliczył 

mój głos. 
Pan Przewodniczący Malepszy – Zgodnie z no, formalnie wymóg 

jest, Panie radny, nie będziemy głosowali wniosku. Proszę o przegłosowanie 
ponowne zdjęcia projektu uchwały na druku 672, proszę o głosowanie. Informuję 
Wysoką Radę, że przegłosowaliśmy zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały na 
druku 672. 
 
Wniosek został podjęty:  
15 głosów za,  
  6 głosów przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – W takim razie możemy przystąpić 

do obrad dzisiejszej sesji.  
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Porządek obrad: 

1.  Otwarcie obrad. 
2.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
3.  Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

 
1) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 – DRUK Nr 644, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2039 – DRUK  

Nr 645, 
3) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 

samorządowych zakładów budżetowych na rok 2022 – DRUK Nr 646, 
4) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulic: Jana Sobieskiego, Andrzeja Frycza 
Modrzewskiego, 17 Stycznia i Grunwaldzkiej w Lesznie – DRUK  Nr 647, 

5) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 
opiekunami – DRUK Nr 648, 

6) zamiaru likwidacji Przedszkola Miejskiego nr 6 w Lesznie – DRUK Nr 649, 
7) przystąpienia Miasta Leszno do realizacji Programu „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2022 – DRUK Nr 650, 
8) nadania nazwy ulicy w rejonie ulic Andrzeja Krzyckiego i gen. Dezyderego 

Chłapowskiego – DRUK Nr 651, 
9) akceptacji sprawozdań z działalności i planów pracy Komisji Rady Miejskiej 

Leszna – DRUK Nr 652, 
10) wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników 

i ich domowników – DRUK Nr 653, 
11) zmiany uchwały nr XXXIV/507/2014 Rady Miejskiej Leszna z dnia 6 lutego 

2014 r. w sprawie określenia zasad i trybu korzystania z placu miejskiego 
– Rynek w Lesznie oraz powierzenia Prezydentowi Miasta Leszna 
uprawnienia do ustalania wysokości opłat i cen za korzystanie z placu 
miejskiego – Rynek w Lesznie – DRUK Nr 655, 

12) ustanowienia roku 2022 w Lesznie Rokiem Leona Rozpendowskiego – DRUK 
Nr 656, 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie: przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej 
dla Miasta Leszna” – DRUK Nr 657, 

14) uzgodnienia prac pielęgnacyjnych na pomnikach przyrody-wierzbie białej  
i kasztanowcu białym rosnących przy pl. Tadeusza Kościuszki – DRUK  
Nr 658, 

15) zmieniająca uchwałę nr XLIII/571/2021 Rady Miejskiej Leszna z dnia  
28 października 2021 r. w sprawie pomników przyrody – DRUK Nr 659, 

16) ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP – DRUK 
Nr 660, 

17) przyjęcia sprawozdania Prezydenta Miasta Leszna z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Miasta Leszna i Powiatu Leszczyńskiego za 2021 
rok – DRUK Nr 661, 

18) delegowania radnego do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Miasta 
Leszna i Powiatu Leszczyńskiego na kadencję 2022-2024 – DRUK Nr 662, 
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19) wyrażenia zgody na przyjęcie od Wojewody Wielkopolskiego niektórych zadań 
z zakresu administracji rządowej związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji 
wojskowej w 2022 roku – DRUK  Nr 663, 

20) rozpatrzenia skargi – DRUK Nr 665, 
21) rozpatrzenia skargi – DRUK Nr 666, 
22) rozpatrzenia wniosku – DRUK Nr 667, 
23) rozpatrzenia petycji – DRUK Nr 668, 
24) rozpatrzenia petycji – DRUK Nr 669, 
25) rozpatrzenia petycji – DRUK Nr 670, 
26) rozpatrzenia petycji – DRUK Nr 671. 

 
5.  Interpelacje i zapytania radnych. 
6.  Wolne głosy i wnioski. 
7.  Zakończenie. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Pani Barbara Mroczkowska, 
proszę bardzo, tak trochę niezgodnie ze statutem, ale sytuacja jest też wyjątkowa.  

Pani radna Mroczkowska – Szanowni Państwo, podczas obrad 
dzisiejszej Sesji Rady Miejskiej, samorządowcy Leszna pragną wyrazić solidarność 
i wsparcie dla Ukrainy i jej mieszkańców. Od kilku tygodni cały świat z niepokojem 
wpatruje się to, co dzieje się na granicy ukraińsko-rosyjskiej. Naszym obowiązkiem 
jest zabranie głosu i wsparcie przyjaciół, którzy tej pomocy oczekują  
w najtrudniejszym dla siebie momencie. Wyrażamy sprzeciw przeciw tej brutalnej 
agresji wobec Ukrainy ze strony Federacji Rosyjskiej, wsparcie na poziomie 
samorządowym jest bardzo potrzebne obywatelom Ukrainy, którzy w Lesznie 
mieszkają, uczą się i pracują. W tym szczególnym dniu dla Ukrainy, w szczególnym 
dla Ukrainy momencie, nasze gesty solidarności, a także realna pomoc są bardzo 
ważne. Dzisiaj stajemy w obronie naszego najbliższego sąsiada, który został 
zaatakowany, kraju niezależnego, kraju suwerennego, kraju, który po latach 
komunistycznego jarzma mozolnie buduje swoją ukraińską państwowość. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Basiu, nie ten projekt żeśmy 
uzgadniali. 

Pani radna Mroczkowska – Mieszkańcy Ukrainy mają pełne prawo 
do wolności, suwerenności i niepodległości. Mają prawo podążać wybraną przez 
siebie drogą demokracji, samodzielnego rozwoju, mają prawo dążyć do budowy 
państwa opartego o fundamentalne wartości ważne dla nowoczesnych europejskich 
wspólnot, mają prawo do bezpieczeństwa, pokój Ukrainie. Dziękuję. 

 
 
Pkt 2 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Pokój Ukrainie. Panie, Panowie 

radni, Wysoka Rado, Panie, Panowie przed sesją Pan Prezydent zwołał roboczą 
naradę związaną właśnie sytuacją, która jest na Ukrainie. Myślę, że ten nasz apel 
wkomponowuje się w to, co jest bardzo ważny dla ducha tego narodu i tego 
państwa. Też sobie wyobrażam, jeśli będę widział sprzeciw, że przekażemy ten 
zmodyfikowany projekt naszego apelu ambasadzie ukraińskiej, być może również 
konsulowi honorowemu Ukrainy na Wielkopolsce. I myślę, że to jest ważne też  
w kontekście spotkania Pana Prezydenta i tej sytuacji, jaka jest, że tak wielu 
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mieszkańców Ukrainy w Lesznie mieszka od kilku lat. Tutaj pracuje, tutaj do 
naszych szkół samorządowych chodzą ukraińskie dzieci i być może, że będą  
w przyszłości obywatele Ukrainy. O sytuacji podejrzewam, że Pan Prezydent  
w swojej informacji powie więcej. I też rozumiem, że podpiszemy się, to oczywiście 
z własnej woli, podpiszemy się pod tym, pod tą rezolucją pod tym apelem. Teraz 
przystępujemy do kolejnego punktu informacja przewodniczącego. Od poprzedniej 
sesji, która odbyła się w roku poprzednim, to była sesja, na której przyjmowaliśmy 
budżet na ten rok, w międzyczasie były dwie nadzwyczajne sesje, jedna bardzo 
uroczysta, do nich, do niej chciałbym nawiązać, bo to jest data związana z powrotem 
Leszna do macierzy. Myślę, że w sposób bardzo uroczysty i różnorodny tą datę 
żeśmy obchodzili. Na pewno uroczysta sesja z bardzo licznym udziałem radnych, 
wszystkich kadencji zasłużonych i honorowych obywateli miasta Leszna, 
mieszkańców Leszna. Okoliczności tego święta były zaakcentowane przez nasze 
jednostki, instytucję kulturalne i bibliotekę, której była wystawa Głosu Leszna, 
Leszczyńskiego. Również bardzo ciekawy koncert Powstańcze Śpiewy 
Poznańczyków w Teatrze Miasta czy Miejskim Leszna. Tygodnik czy miesięcznik 
„Perspektywy” opublikował zestawienie najlepszych szkół średnich w Polsce i tutaj 
kolejny sukces II liceum Ogólnokształcącego, które znalazło się na tej liście na 149. 
miejscu i 12. w Wielkopolsce i I Liceum na 20. miejscu w Wielkopolsce i 243.  
w kraju. Serdecznie gratulujemy, bo to jest praca społeczności obu szkół średnich 
Leszna. 27 stycznia otrzymaliśmy bardzo dobrą wiadomość, otóż ogród deszczowy 
przy ulicy 17 stycznia w Lesznie został wyróżniony w konkursie na najlepiej 
zagospodarowaną przestrzeń publiczną w Wielkopolsce, którego organizatorem 
było Towarzystwo Urbanistów Polskich, oddział w Poznaniu. Gratulujemy 
pomysłodawcom, wykonawcom, tutaj przypominamy sobie spotkania Pana 
Prezydenta z mieszkańcami mieszkającymi w pobliżu tego miejsca. Tutaj dyskusja, 
debata i propozycja Pana Prezydenta oto zaowocowała również takim sukcesem, 
ale najważniejsze, że sami mieszkańcy dostrzegają walory tego miejsca i również 
walor w kontekście takim ekologicznym, tak, a także gratulację za ten pomysł. 
Również informuje, że Zarząd i Rada Nadzorcza podziękowały Samorządowi 
Miasta Leszna za nadanie tytułu honorowego „Zasłużony dla Miasta Leszna”.  
Z Panem Prezydentem spotkaliśmy się z panem  Markiem Niemczykiem, 
wieloletnim dyrektorem, prezesem C&C Partner Mieszkańca Leszna, któremu 
Leszno zawdzięcza właśnie te sukcesy gospodarcze, ponieważ Marek Niemczyk 
był prekursorem, animatorem takich wydarzeń, jak również przede wszystkim 
powstanie w Lesznie firmy C&C Partner, ale również VMI, to jest ten nowy zakład 
na strefie I.D.E.A, który produkuje maszyny do produkcji przemysłu oponiarskiego 
czy dla przemysłu oponiarskiego. Myślę, że ważne spotkanie również uwagi, które 
przekazał nam Marek Niemczyk, zresztą przekazywał samorządowi przez 
funkcjonowanie zawodowe przy różnych okazjach, również tych związanych 
chociażby budową strategii Miasta Leszna. Również spotkaliśmy się z panem 
Jackiem Napieralskim, wieloletnim nadleśniczym nadleśnictwa Karczma Borowa. 
Podziękowaliśmy za pracę na rzecz wkomponowania tego pięknego miejsca, jakim 
są lasy podległe nadleśnictwu, ale wszyscy przede wszystkim panu Jackowi 
Napieralskiemu za integrację z wydarzeniami nie tylko o charakterze 
przyrodniczym, ekologicznym, ale społecznym Miasta Leszna. 14 lutego, ważna 
data w historii najnowszej Rzeczypospolitej uczciliśmy złożeniem wiązanek  
80. rocznicę powstania Armii Krajowej. Również z Panem Prezydentem Piotrem 
Jóźwiakiem uczestniczyliśmy w zebraniu sprawozdawczym Ochotniczej Straży 
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Pożarnej Leszno Gronowo. Podkreślam, ponieważ jesteśmy jednym z nielicznych 
miast na prawach powiatu, w której taka instytucja takie stowarzyszenie funkcjonuje 
i otrzymaliśmy informację, że ochotnicy z Gronowa uczestniczyli w prawie  
100 wydarzeniach ważnych, w coraz mniejszym wydał wczoraj w mniejszym 
stopniu, są to wydarzenia związane z pożarami. W tym roku obchodzimy dziesiątą 
rocznicę powstania Ochotniczej Straży Pożarnej w Gronowie. Jest deklaracja ze 
strony samorządu, że tę rocznicę w sposób godny uczcimy. Również 16 lutego na 
moje ręce wpłynęła prośba prezesa zarządu Unii Leszno o zwołanie posiedzenia 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu z udziałem wszystkich radnych celem 
przedstawienia bieżącej działalności klubu Unia Leszno. To jesteś pewna 
reminiscencja ze spotkania, które mieliśmy na początku roku. Mieliśmy na początku 
roku z udziałem zarządu i kilku radnych, wtedy to na tym spotkaniu dowiedzieliśmy 
się, niektórzy radni dowiedzieli się, czy przed zostały przekazane informacje, które 
pozwoliły im deklarować współpracę i zrozumienie dla sytuacji, jakiej znalazły się 
kluby żużlowe w Polsce, nie tylko Unia Leszno. Tematem głównym tego spotkania 
były inwestycja pt. dreny na torze żużlowym i wtedy deklaracja Pana Prezydenta 
została przedstawiona, że będzie na pewno przetarg zorganizowany i zrealizowana 
inwestycja i słowo ciałem się stało. Dreny są, natomiast taka uwaga, która do nas 
dociera coraz mocniej, że zarządzający polskim żużlem tworzą takie sytuacje 
formalne, które powodują olbrzymie koszty nie tylko dla klubów, ale przede 
wszystkim dla samorządów, w tym dla Leszna również. Przepraszam mogę?  
I 1 marca zapraszam pod pomnik Żołnierzy Wyklętych dla uczczenia narodowego 
dnia pamięci żołnierzy wyklętych i również informacja myślę, że ważna 
uczestniczyliśmy w otwartych spotkaniach komisji najpierw rozwoju infrastruktury. 
Tutaj przekazana została nam informacja dotycząca prezentacji aktualnych danych 
geo przestrzennych obszaru miasta Leszna, czyli systemu informacji przestrzennej 
miasta Leszna. Bardzo ciekawe spotkanie, ważne, pokazujące, jak aktywność jest 
Pana naczelnika Narlocha w sprawach bardzo ważnych nasza taka synteza, zanim 
się znacznie inwestycja najpierw się pojawia na inwestycji geodeta i geodeta kończy 
przez tzw. ”inwentarkę powykonawczą”, a to, co nam przedstawił Pan naczelnik 
powoduje, że Miasto Leszno będzie jeszcze bardziej. Czy to jest kontynuacja tej 
idei, tego fundamentu, że tworzymy warunki dla rozwoju przede wszystkim 
gospodarki, gospodarczego Miasta Leszna. I również Komisja Edukacji z udziału 
wszystkich radnych w sprawie likwidacji przedszkola nr 6. Tutaj byliśmy 
jednomyślni, mimo, że to nie jest łatwa decyzja. Dzisiaj, zresztą podjęta za chwilę 
likwidacji przedszkola, ale gdy argumenty, które zostały przedstawione, które będą 
za chwilę przedstawione przy przedstawieniu realizacji, przy przedstawieniu 
projektu uchwały dotyczącego likwidacji przedszkola nr 6 były tak przekonujące, że 
byliśmy po tym spotkaniu przekonani, że to jest decyzja dobra, zasadna. No  
i również ważne spotkanie komisji też edukacji w sprawie propozycji rozwiązań do 
programu funkcjonalno-użytkowego przebudowy i modernizacja Akwawitu. Szereg 
ważnych propozycji, sugestii, one się powtarzały. Pan Prezydent przystał do tego 
na to, abyśmy mieli do 5 marca czas na przedstawienie pisemnych propozycji do 
tego programu funkcjonalno-użytkowego. Nie będę go tutaj omawiał. Informuje 
również Wysoką Radę, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w sposób 
nadzwyczajny jest obarczona zadaniami. One nie są łatwe, są trudne, bo dotyczą 
kwestii często społecznych, ale często tak zaskakujących jak za chwilę Pani 
przewodnicząca Hanna Kotomska będzie relacjonowała przebieg swoich komisji 
debatujących nad często zaskakującymi problemami. Dziękuję za aktywność, 
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dziękuję przede wszystkim za rzeczowość w tych spotkanych, również często 
trudnych. Myślę o tych, które dotyczyły również dzisiaj decyzji dotyczącej programu 
naszej sesji. Czy do mojego wystąpienia są uwagi, pytania? Nie widzę, w takim razie 
Panie Prezydencie proszę o realizację punktu sprawozdanie Pana Prezydenta. 
Dziękuję. 
 
 

Pkt 3 – Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 

 
Pan Prezydent Borowiak – Dziękuję. Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, szanowni Państwo. Na początku, chciałbym się odnieść do takich 
dyskusji, włączyła się na komisjach problemowych w ramach projektu uchwały Rady 
Miejskiej Leszna z dnia 24 lutego b.r. chodzi o druk 672 i wydaje mi się, że tak to 
zrozumiałem, że należy nam się taka szeroka dyskusja w kontekście wzrostu energii 
elektrycznej, wzrostu cen gazu, emisji CO2 i polityki naszych spółek w zakresie tego 
reżimu klimatycznego. Pamiętam, że w trakcie dyskusji, przede wszystkim na 
Komisji Spraw Społecznych w której uczestniczyłam, że chcemy zmodyfikować  
i wspólnie wypracować stanowisko Rady Miasta Leszna, która zostanie przesłane 
do Komisji Europejskiej, do europarlamentarzystów gdzie opiszemy te problemy, 
która są nie tylko problemami naszych zakładów i jednostek, ale także mieszkańców 
Leszna. Wydaje nam się, znaczy jestem przekonany, że sam konflikt, który jest dla 
nas dużym szokiem na Ukrainie, spowoduje jeszcze raz, jeszcze większe 
gwałtowne wzrosty cen. Możemy spodziewać się, że cenę paliwa wzrosną 
naprawdę bardzo drastycznie, co mocno uderzy w życie mieszkańców naszego 
miasta i kraju. Dlatego, będę chciał zarekomendować, wydaje mi się, że 
przewodniczący Komisji Infrastruktury Pan Michał Skrzypczak takie spotkania 
zorganizuje, czy posiedzenia komisji, gdzie będą zaproszeni eksperci, gdzie 
zaprosimy także prezesów naszych spółek, aby przedstawić przede wszystkim 
chodzi o funkcjonowania działalność MPEC-u, ponieważ przed MPEC-em duże 
zadanie inwestycyjne związane ze zmniejszeniem emisji CO2. Ta dyskusja powinna 
toczyć się także z prezesem spółki Miejskiego Zakładu Oczyszczania i innych, 
MPWiK,  spółek strategicznych i musimy rozmawiać o zabezpieczeniu 
energetycznym naszego miasta, także w kontekście tych problemów, które do mnie 
docierają do państwa, że spółki gazownicze odmawiają przyłączenia do sieci 
gazowych. To są poważne problemy, także duże spektrum problemów. Wydaje się, 
że nie zakończy się na jednym posiedzeniu komisji, tylko systematycznie trzeba 
będzie przygotować taki harmonogram Panie przewodniczący. Też mówiliśmy  
o tym, że na spotkania będziemy zapraszać prezesów spółdzielni mieszkaniowych, 
którzy też zgłaszają nam wiele uwag co do wzrostu cen. Dyskusje, uważam, 
rozpoczniemy też szczerze mówiąc już nie patrząc na to, kto przygotował ten projekt 
uchwały, dziękuję, bo to jest projekt uchwały, który wywołał, że tak powiem, 
żywiołową dyskusję na poszczególnych komisjach, rozpocznie taką debatę bardzo 
ważną, a mam nadzieję, że wypracujemy stanowisko w formie uchwały, ona 
zostanie przesłany do decydentów, nie tylko na poziomie Komisji Europejskiej, 
europarlamentarzystów, ale także na poziomie Pana Premiera i Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej. To tak na początku mojego wystąpienia, pozwoli Pan 
Przewodniczący, że przejdę do sprawozdania z pracy Prezydenta Miasta też za 
okres 31 grudnia do dnia dzisiejszego. 31 grudnia spotkałem się z panią 
Mieczysławę Woźniak, która obchodziła swoje 102. urodziny, a dziś miałem wielką 
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przyjemność złożyć życzenia pani Annie Dudzińskiej, która obchodzi 101. urodziny.  
5 stycznia odbyło się spotkanie w Miejskim Ośrodku Kultury z rodzinami służb 
mundurowych. Było podziękowanie przede wszystkim dla żon, rodzin, które  bardzo 
cierpiały z powodu przebywających na wschodniej granicy, na granicy polsko-
białoruskiej żołnierzy. Była to okazja do podziękowań na takiej wspólnej integracji. 
Jeszcze raz serdecznie dziękuję za udział w tym spotkaniu. 11 stycznia odbyła się 
gra miejska dla młodzieży zorganizowana przez Młodzieżową Radę Miasta Leszna 
dla uczczenia kolejnej rocznicy powrotu Leszna do macierze. Spotkałem się  
z zwycięzcami oraz opiekunami w miejskim ratuszu aby wręczyć nagrody. Dziękuję, 
że po raz kolejna młodzi ludzie z Młodzieżowej Rady Miasta Leszna świetnie 
zaakcentowali rocznicę powrotu Leszna do macierzy. 12 stycznia uczestniczyłem  
w akcji „Słodka środa dla Marysi” organizowana przez mieszkańców Zatorza, 
przede wszystkim przez nauczycieli i uczniów szkoły podstawowej nr 9. Była to 
bardzo szybko zorganizowana akcja. Udało się zebrać 6000 zł na rehabilitację 
uczennicy tej szkoły, także rodzice Marysi dziękowali za zebrane pieniążki, które są 
potrzebne do dalszej rehabilitacji. 14 stycznia w moim gabinecie gościłem dowódcę 
pułku Tomasza Czekalskiego, to było pożegnalne spotkanie. Pan pułkownik został 
służbowo przeniesiony do Warszawy. Również 14 stycznia odbyło się spotkanie 
dotyczące zintegrowanych inwestycji terytorialnych, w którym brali udział moim 
partnerzy, czy nasi partnerzy, wójtowie, burmistrzowie okolicznych gmin. 
Przygotowujemy się do realizacji wielu zadań inwestycyjnych z udziałem środków 
unijnych. Kolejne spotkanie odbędzie się w piątek. Wraz z Panem 
Przewodniczącym będziemy dyskutować na temat dalszych kroków. Przypomnę, 
że podjęliśmy stosowne uchwały, natomiast teraz czas na podpisanie 
porozumienia, które zostanie przesłane do Urzędu Marszałkowskiego, później 
opracowanie wspólnej strategii, która no da nam odpowiedź, jakie są potrzebne 
inwestycje o wymiarze subregionalnym. 17 stycznia, tak jak wspominał Pan 
Przewodniczący, świętowaliśmy 102. rocznicę powrotu Leszna do macierzy. Po 
mszy świętej w intencji naszego miasta, złożeniu wiązanek kwiatów w miejscach 
pamięci odbyła się uroczysta sesja z udziałem radnych różnych kadencji. Byliśmy 
zaskoczeni, Panie Przewodniczący, frekwencją i być może będziemy kontynuować 
spotkania noworoczna z radnymi wszystkich kadencji właśnie w ramach obchodów 
rocznicy powrotu Leszna do Macierzy. 17 stycznia rozpoczęła się przebudowa ulicy 
Wilkowickiej, a ona potrwa jeszcze. Mamy teraz aktualnie duże utrudnienia, 
ponieważ z informacji, które uzyskały z Wydziału Inwestycyjnego, wykonawca ma 
problem z pojawiającą się wodą gruntową, ten poziom wód wzrósł dosyć 
gwałtownie, nie tylko w naszym regionie, przede wszystkim w naszym kraj.  
18 stycznia wspólnie z Wiceprezydentem Piotrem Jóźwiakiem, Przewodniczącym 
Tomaszem Malepszym spotkałem się z honorowym ambasadorem Leszna, 
doktorem habilitowanym István Kovács, panem rektor Uniwersytetu w Budapeszcie. 
Rzeczywiście, byliśmy pod ogromnym wrażeniem tego dorobku jego pracy, ale 
przede wszystkim pracy, która daje owoce Państwowej Wyższej Szkole Zawodowej. 
W spotkaniu uczestniczyła także Pani wicerektor uczelni, rektor Państwowej 
Wyższej Szkoły Zawodowej, doktor Janusz Poła oraz koordynator wszelakich 
programów oraz współpracy z zagranicą Mikołaj Zgaiński. 19 stycznia spotkałem 
się w Miejskim Ośrodku Kultury z 8 parami małżeńskimi, które obchodziły swoje 
jubileusze. Sześć z nich obchodziła pięćdziesięciolecie małżeństwa, dwie pary 
świętowały jubileusz pięćdziesięciu pięciu i sześćdziesięciu lat pożycia 
małżeńskiego. Tego samego dnia zorganizowaliśmy spotkanie z autorami 
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programu funkcjonalno-użytkowego związanego z modernizacją pływalni Akwawit 
o czym mówił Pan Przewodniczący w trakcie swojego sprawozdania. Podkreślił, że 
dyskusja toczy się, czekamy na państwa propozycja, którą możecie wysłać drogą 
elektroniczną do 5 marca, natomiast później te uwagi zostaną przekazane do 
autorów programu funkcjonalno-użytkowego i jako miasto odniesiemy się do tych 
propozycji i państw być może na posiedzeniu Komisji Infrastruktury. 25 stycznia 
odbyła się Sesja Nadzwyczajna Rady Miejskiej Leszna mająca na celu 
przeniesienie środków. Przede wszystkim było to związane z projektami laboratoria 
przyszłości. To środki zostały skierowane bezpośrednio do szkół, które będą 
realizować ten projekt. 28 stycznia, już systematycznie uczestniczę w spotkaniach, 
przede wszystkim w trybie online Wielkopolskiej Platformy Wodorowej, tak jak już 
mówiłem Państwu wielokrotnie temat wodoru i zadań, które możemy realizować 
przede wszystkim z nowej perspektywy unijnej, będzie także przedmiotem, jest 
przedmiotem zainteresowania moich współpracowników, nie tylko na poziomie 
Urzędu Miasta, przede wszystkim spółek, jednostek. 30 stycznia odbyła się kolejna 
zbiórka pieniążków w ramach Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, mimo 
trudnych warunków atmosferycznych można było zauważyć wielu wolontariuszy, 
którzy do późnych godzin zbierali pieniądze. No i z tego miejsca mogę tylko 
podziękować, nie tylko koordynatorom, nauczycielom, wolontariuszom instytucjom, 
które jak zawsze są gotowe do tego, aby przyjąć wolontariuszy, ich nakarmić, dać 
ciepłą herbatę czy inne napoje. No pokazaliśmy, że Leszno jest z Wielką Orkiestrą 
Świątecznej Pomocy i będziemy kontynuować. Jeszcze raz szacunek dla 
wszystkich osób, które zaangażowały się w Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy.  
Z 29 na 30 stycznia Leszno dosyć mocno ucierpiało, jeżeli chodzi o infrastrukturę 
komunalną. Potężne wichury dokonały wielu zniszczeń, nie tylko drzewostanu, ale 
także obiektów komunalnych, samorządowych. Wydział Zarządzania Kryzysowego 
i Bezpieczeństwa zbierał te informacje właściwie dwukrotnie, bo tam powtórka  
z rozrywki po kilku dniach. Wszystkie jednostki zgłaszają, naprawiają te 
uszkodzenia, ale także zgłaszają do ubezpieczycieli, jesteśmy w stałym kontakcie. 
Sprawę, ten temat pilotuje Wydział Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa  
i w dniu wczorajszym dostaliśmy kolejne zestawienia tych zniszczeń w naszym 
mieście. 31 stycznia wystosowałem pismo do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad, w którym ponowiłem apel o budowę ścieżki rowerowej z Leszna do 
Lasocic i do Kąkolewa. W tej sprawie i nie tylko w Poznaniu Prezydent Adam Mytych 
spotkał się z dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych, rozmawialiśmy  
o różnych tematach związanych z Lesznem i regionem. Wydaje nam się, że ta 
współpraca będzie bardzo owocna, zwłaszcza że w oddziale poznańskim pracują 
nasi czy osoby blisko związany z Lesznem i to  daje nam taki dodatkowy atut, że 
może uda się wiele takich spraw ważnych na drogach krajowych zrealizować.  
1 lutego w Bibliotece Ratuszowej odbyła się promocja kolejnej książki wydanej 
przez Miasto Leszno w ramach cyklu Cives Nostri. Tym razem wydawnictwo 
poświęcone było wybitnemu działaczowi mieszkańcowi naszego miasta Józefowi 
Olejniczakowi. Przypomnę, że Józef Olejniczak, oczywiście mocno związany  
z Unią, z kadrą, ale przede wszystkim weteran II Wojny Światowej, działacz 
społeczny, no i wspaniały człowiek, także należała się książka. Wydaje mi się, że  
o zmianach, których dokonamy, jeżeli chodzi o przyjęcia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w okolicach 17 stycznia powrócimy do 
inicjatywy kibiców Unii Leszno, aby jednak upamiętnić jakieś miejsce Józefowi 
Olejniczakowi. 3 lutego otrzymaliśmy 370 000 jednorazowych maseczek 
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ochronnych, przepraszam. Dystrybucją zajmuje się Wydział Zarządzania 
Kryzysowego i Bezpieczeństwa. Tego samego dnia odbyło się drugie spotkanie  
z mieszkańcami w sprawie projektu przebudowy ulicy Święciechowskiej. Wiele 
wniosków, uwag zgłoszonych przez mieszkańców. Jedna merytoryczna, inne nie do 
przyjęcia. Pani projektant już chyba w tym tygodniu, nie wiem, tak spogląda na 
Panią naczelnik, ale w formie tabelarycznej przesłała do Wydziału Inwestycyjnego. 
Jedno nie ulega wątpliwości, Szanowni Państwo, że przystępujemy do realizacji tej 
ważnej inwestycji w systemie zaprojektuj, wybuduj na podstawie programu 
funkcjonalno-użytkowego, który naprawdę był szeroko konsultowany  
z mieszkańcami naszego miasta. Nadzwyczaj szeroko jak mi tu podpowiada Pan 
Przewodniczący. 7 lutego uczestniczyłem w gali wręczenia nagród laureatom 
Plebiscytu Sportowego Panoramy Leszczyńskiej. Spotkaliśmy się klubie Unia 
Leszno, aby wręczyć nie tylko zawodnikom, ale także tradycyjnie już trenerom 
nagrody czy też wyróżnienia. 11 lutego odwiedziła uczniów niepublicznej, specjalnej 
szkoły podstawowej, Totus Tuus. Jestem pod ogromnym wrażeniem pracy 
pedagogów, rehabilitantów. Ta szkoła znajduje się na ulicy Osieckiej. Warto ją 
wspierać, a no ludzie ratujący mają bardzo otwarte serca, no też cieszą się ze 
współpracy, ponieważ systematycznie jednostka otrzymuje pomoc miasta, ale jeżeli 
są chętni, są sponsorzy, zapraszam do kontaktu z dyrekcją tej placówki. 14 lutego 
z okazji 80. rocznicy utworzenia Armii Krajowej złożyliśmy kwiaty pod pomnikiem 
Armii Krajowej, a tego samego dnia przypadała także 6. rocznica śmierci 
Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna, pana Tadeusza Pawlaczyka. Już 
tradycyjnie odwiedziliśmy cmentarz i zapaliliśmy znicz nad grobem Tadeusza 
Pawlaczyka. Również 14 lutego uczestniczyła w otwarciu nowej siedziby 
stowarzyszenia Leszczyński Bank Żywności. Na otwarcie przybywa także pani 
Stefania Ratajczak z Komisji Spraw Społecznych, jesteśmy pod ogromnym 
wrażeniem stworzenia tej nowej siedziby, ale te nowe wyposażenia też jest 
wynikiem pomocy leszczyńskich przedsiębiorców, którzy systematycznie wspierają 
bank żywności. No wiemy doskonale, że instytucja jest bardzo ważna. Co ciekawe, 
Szanowni Państwo, z informacji od Pani prezes dowiedzieliśmy się na tym otwarciu, 
że bank żywności właśnie pomaga także mieszkańcom spoza Leszna i to nie tylko 
mieszkańców dostarczane są paczki do mieszkańców powiatu Leszczyńskiego, 
otrzymują także mieszkańcy powiatu Gostyńskiego, Górowskiego, dlatego 
pozwoliłem sobie wysłać do burmistrzów, wójtów, starostów, pismo, aby też 
pamiętali o tym, że ta instytucja działająca w Lesznie jest instytucją pomagający 
mieszkańcom Leszna, ale także ma swoich opiekunów poza Lesznem, być może 
też otrzymają jakieś wsparcie. No to już rola jest teraz Pani przewodniczącej czy 
Pani prezes do tego, żeby udała się do wójtów, burmistrzów, przekonała, żeby jakiś 
tam zastrzyk finansowy wpłynął na konto tego stowarzyszenia. 14 lutego spotkałem 
się w ratuszu z grupą młodzieży z Hiszpanii, Rumunii i Północnej Macedonii, Turcji 
w ramach projektu Erasmus+, który był realizowany przez I Liceum 
Ogólnokształcące. Szanowni Państwo 22 lutego miałam wielką przyjemność 
spotkać się z panią Lidią Milczarczyk, Panią dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek 
Oświatowych Miasta Leszna oraz Panem Kazimierzem Narlochem, naczelnikiem 
Wydziału Geodezji, Kartografii i Katastru. Już Pan Przewodniczący sygnalizował 
Pani dyrektor, Pan naczelnik odchodzą już na emeryturę. Chciałem serdecznie  
z tego miejsca podziękować. Pani dyrektor, Panu naczelnikowi, była okazja do tego, 
żeby porozmawiać sobie o ścieżce  zawodowej. Bardzo dziękuję i tak, jak 
powiedziałem w gabinecie. Wydaje się, że też radni tej kadencji, współpracownicy, 
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którzy są na tej sali też będą chcieli państwu podziękować. Dziękuję też za to, że 
zostawiacie świetny zespół. To jest bardzo ważne. Pan Kazimierz Narloch skończył 
ten projekt, który był przedmiotem dyskusji, rozmów naszych 2-3 lata temu, także 
naprawdę  ogromny sukces, stworzenie świetnego projektu, który został dobrze 
oceniony także przez radnych i naszych współpracowników. No oczywiście, Pani 
dyrektor zostawia naprawdę świetny team, który pracuje, nasze kochane księgowe, 
które naprawdę za chwileczkę też będą miały nową szefową. Chcielibyśmy jako 
kierownictwo w obecności Prezydium Rady Miasta, czyli Pana Przewodniczącego, 
Wiceprzewodniczących i radnych podziękować, Panie Przewodniczący, proszę. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Przepraszam, nie, to nie była wina 
Pana Prezydenta, że na tym spotkaniu nie byłem, a jestem też zobowiązany, 
ponieważ pamiętam, te chwile, w której pojawiła się w gabinecie prezydenta, 
zawsze uśmiechnięta, dzisiaj też z takim kobiecym wdziękiem, ale Pani Lidka, jak 
Państwo wiecie, nie miała wdzięcznej roli, ponieważ koordynowała te wszystkie 
utrudnienia. Przepraszamy za niedoskonałości, które wynikały z systemu 
prawnego, który wpływał na samorząd i to dzięki Pani również uniknąłem, chociaż 
dwu czy trzykrotnie stanąłem przed Komisją Dyscyplinarną, ale to Pani wykonywała 
tą niewdzięczną pracę, a w stosunku do tych, którzy leciutko zgrzeszyli z taką 
matczyną wyrozumiałością przechodziła ad rem, więc bardzo dziękuję. Też dziękuję 
za też kulturę osobistą, nawet ten wkład do pracy urzędu i życzę wszystkiego 
dobrego na kolejne lata, natomiast pozwolę sobie zwrócić również do Kazimierza 
Narlocha, który pojawił się w Urzędzie Miasta ze swoim szefem. Nie wiem, kto kogo 
tutaj sprowadził, ale to świętej pamięci Marian Sucholinski wraz z Panem 
Kazimierzem Narlochem tworzyli świetny tandem kierowania tym wyjątkowym 
wydziałem, przepraszam, będę podkreślał, bo dopiero do nas, to też dotarło po tym 
spotkaniu Komisji Rozwoju dotyczącej systemu, który Pan stworzył, więc bardzo 
dziękuję za pracę, niełatwą pracę w zaciszu gabinetów, ale ona dała te efekty,  
z których dzisiaj możemy się cieszyć z Panem Prezydentem Łukaszem 
Borowiakiem, który podkreśla rolę właśnie tego wydziału również, więc drogi 
Kazimierzu, wszystkiego dobrego, pomyślności, zdrowia i abyśmy mogli się jak 
najczęściej spotykać, bo okazji pewnie będzie, związanych również pracą,  
z funkcjonowaniem urzędu. Dziękuję bardzo. 
 
Brawa. 
 

Pan Narloch, naczelnik WGKiK – I kilka słów, jeśli mogę. Panie 
Prezydencie, Panie Przewodniczący, praca na rzecz Miasta Leszna, a wcześniej 
regionu Leszczyńskiego była dla mnie ogromnym zaszczytem. Bardzo dziękuję, za 
współpracy za dobre chwile, trudne chwile, zawsze było dobrze. Życzę Panie 
Prezydencie, wspaniałych projektów dla rozwoju miasta, wszystkiego dobrego 
Państwu radnym. Panie Przewodniczący, życzę dobrych, wspaniałych uchwał,  
w tym również nazewniczych, tych mi najbliższych. Dziękuję bardzo za współpracę. 

Pani Milczarczyk, dyrektor ZOJO – Ja chciałam wszystkim bardzo 
serdecznie podziękować, bo 44 lata wydaje się, że to dużo, ale przeleciało bardzo 
szybko. Ostatnie 22 spędziłam wśród urzędników miasta Leszna, to był wspaniały 
okres. Dziękuję wszystkim bardzo, bardzo dobrze mi się pracowało, a  5 lat z tych 
22 to byłą formuła 1, ale dawało mi to niesamowitą satysfakcję i też możliwość 
współpracy z Radą Miasta. Dziękuję Państwu Radnym, naprawdę było wspaniale, 
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a najważniejsze to w całym moim życiu miałam zawsze szczęście do dobry czas, 
Panowie Prezydenci, dziękuję. 

Pan Prezydent Borowiak – Ale Szanowni Państwo, to nie koniec. 
Proszę jeszcze poczekać, bo na sali mamy nową Panią naczelnik Wydziału 
Geodezji, Kartografii i Katastru Urzędu Miasta Leszna. Jest z nami Pani Małgorzata 
Nowaczyk, która wygrała konkurs na geodetę powiatowego, witamy w teamie  
i będziemy Panią widzieć także na komisjach, natomiast ja muszę powiedzieć, że 
akurat Pani Małgorzata Nowaczyk zna się z panem Kazimierzem Narlochem, tylko, 
dlatego że często spotykali się na spotkaniach tych branżowych, prawda, z tego, co 
wiem, natomiast bardzo duże doświadczenie, nie tylko związane z geodezją, ale  
z gospodarką nieruchomościami Pani nabyła w takiej miejscowości, jak Słupca  
i Września. Witamy w teamie i chcielibyśmy też tak symbolicznie Panią przywitać, 
życząc przede wszystkim wielu sukcesów zawodowych. No, ma Pani poprzeczkę 
bardzo wysoko podniesioną przez Pana naczelnika. No też mam nadzieję, że  
z radnymi będzie się Pani dobrze współpracowało, bo radni dużo pytają, także 
trzeba być zawsze mocno przygotowanym na komisję, żeby odpowiadać naszym 
radnym. Jeszcze raz serdecznie witam na pokładzie. Życzę wielu sukcesów 
zawodowych. I Szanowni Państwo będę kontynuował sprawozdania. Chciałem też 
poinformować, już zostało zakomunikowane przez Wiceprezydenta Piotra Jóźwiaka 
i Panią dyrektor, że drugi dyrekcja II Liceum podpisała porozumieniu  
z Uniwersytetem Adama Mickiewicza w Poznaniu i od przyszłego roku szkolnego 
będziemy no uczyć mieszkańców naszego miasta, nie tylko uczniów, języka 
chińskiego. Świetna inicjatywa Pani dyrektor Łasowskiej, naprawdę jestem pod 
ogromnym wrażeniem. Zobaczymy, jakie będą rezultaty tej edukacji. Drodzy 
Państwo, kilka informacji związanych z aktualnymi przetargami. Też warto 
powiedzieć, ponieważ ogłosiliśmy już przetarg na termomodernizację hali sportowej 
Trapez. Zostało ogłoszone, że na rewitalizację dwóch placów miejski przy ulicy 
Nowy Rynek i przy ulicy Plac Jana Metziga. Oferty, jeżeli chodzi o place, można 
składać do początku, tak do któregoś kwietnia, chyba 2 lub 3. Trzymajmy kciuki, nie 
chcielibyśmy mieć takiej sytuacji, jak we Włoszakowicach, gdzie ze zdumieniem, 
Pan wójt, radni otrzymali informację, że najtańsza oferta opiewa o dodatkowych  
10 000 000. Wydaje się, że może być duży problem w skali całego kraju, bo nie 
tylko chodzi o moce przerobowe, ale też cały czas dynamiczny wzrost cen, a to, co 
się wydarzyło nad rankiem, to też powoduje, że mogą być, tak duże wzrosty cen  
i usług. Także, dobra informacja do nas dotarło urzędu wojewódzkiego. 
Otrzymaliśmy dofinansowanie w proporcji 50% na przebudowę ulicy Budowlanych. 
Na najbliższej sesji te zadania musimy wprowadzić już jako zadanie inwestycyjne, 
Wydział Inwestycyjny. przygotowuje się już do rozpoczęcia procedury przetargowej. 
Poza tym, informuję też Wysoką Radę, informuję mieszkańców, że pracujemy nad 
aktualizacją strategii rozwoju miasta Leszna na lata 2023-2033. Są ankiety, jest 
możliwość wypełnienia, ale można także bezpośrednio skontaktować się  
z Wydziałem Rozwoju i no tą strategię państwu przedstawimy w momencie 
zakończenia prac. Trwają takie szerokie konsultacje społeczne, które mają na celu 
przygotowanie dosyć ważnego, strategicznego dokumentu. Drodzy Państwo, także 
chciałem Państwa poinformować, że trzymam ze sobą puszkę, która jest związana 
z akcją „Pączki do raczki”. Gdybyście Państwo radni, ale także, moi 
współpracownicy chcieli wrzucić kilka groszy tradycyjnie można zjeść pączka, ale 
przy okazji pamiętamy, że są osoby, które potrzebują wsparcia. Zbieramy pieniążki 
dla Marysi, Wiktora, Huberta. Co roku są nowe nazwiska. Tą puszkę zostawiam tu, 
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przy mikrofonie, gdybyście w trakcie przerwy podeszli Państwo wrzucić będę bardzo 
z tego faktu rad i kilka informacji, o które prosił, czy podkreślił w trakcie swego 
wystąpienia Pan Przewodniczący. Drodzy Państwo, jesteśmy wszyscy zszokowani 
tym, co się dzieje na Ukrainie. Ja dziękuję za stanowisko, czy też za apel, który 
został przedstawiony przez Panią Barbarę Mroczkowską, natomiast kilka informacji, 
ponieważ od dłuższego czasu spotykaliśmy się wewnętrznie w ramach naszej 
współpracy,  poszczególnych jednostek lub państwa. Pozwolicie, że przedstawia 
kilka syntetycznych informacji, bo na sytuację bardzo dynamiczna. Jesteśmy  
w stałym kontakcie z przede wszystkim organami wojewody, ale musimy też już 
myśleć, co się może za chwileczkę wydarzyć, no można przeczytać, chociaż jest 
bardzo dużo fake newsów, ale możemy spodziewać się dużego przyrostów 
obcokrajowców z Ukrainy, że no wkroczą w granice naszego państwa, już duże, 
masowe ucieczki z Ukrainy. Drodzy Państwo, na chwilę obecną Wydział 
Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa realizuje zadania zgodnie z przyjętymi 
planami. Utrzymujemy dwudziestoczterogodzinnym system pracy, pozostajemy 
jako wydział czy jako miast, jesteśmy w stałym kontakcie ze służbami wojewody 
Wielkopolskiego, realizując polecenia władz centralnych, m.in. realizacji zadań 
związanych z wprowadzeniem stopni alarmowych, przekazując niezbędne 
informacje o możliwych miejscach zakwaterowania uchodźców, takie informacje już 
przekazaliśmy wojewodzie, jesteśmy stałym kontakcie z administracją wojskową,  
w szczególności Wojskową Komendą Uzupełnień. Właśnie Wydział Zarządzania 
bezpośrednio kontaktuje się z miejskimi służbami, inspekcjami i strażą miejską, 
kontaktujemy się także z komórkami sąsiednich powiatów już naturalne, jeżeli 
chodzi o funkcjonowania i realizację zadań tego wydziału, przygotowujemy się do 
ewentualnej realizacji zadań związanych z podwyższeniem gotowości obronnej 
państwa, w tym wprowadzenia systemu stałego dyżuru, uruchomienia akcji 
kurierskiej i administracji publicznej. Drodzy Państwo, obecnie obowiązuje stan 
stałej gotowości obrony państwa, to jest system no stanu gotowości, natomiast są 
trzy stany gotowości, ten, o którym wspomniałem, następnie stan gotowości obrony 
państwa czasu kryzysu -zewnętrzne zagrożenia wymagają uruchomienia pewnych 
zadań, stan gotowości obronnej czasów wojny- odparcie bezpośredniej zbrojnej 
napaści. Tak jak powiedziałem, obecnie obowiązuje stan stałej gotowości obrony 
państwa, zadania realizujemy już w szczególnych stanach, o których wspomniałem, 
mamy plan operacyjny, jest dokument niejawny, o który nie możemy mówić na dzień 
dzisiejszy, tak jak Państwo wiecie, obowiązuje jeden z alertów związanych  
z zabezpieczeniem sieci, tele-informatycznej, sieci internetowych. Wszystkie nasze 
jednostki dokonały przeglądu sieci, jest zmasowany atak ze strony służb rosyjskich 
na serwery, nie tylko miejskie, ale także administracji Państwowej, dlatego też 
alerty, które obowiązują do początku marca są dla nas bardzo ważne. Tu nie chodzi 
tylko o funkcjonowanie Urzędu Miasta, ale o zapewnienie stałych dostaw wody, 
odbioru wody, wywozu nieczystości. Nasze spółki, jednostki systematycznie 
przekazują sprawozdania do Wydziału Zarządzania Kryzysowego  
i Bezpieczeństwa. Drodzy Państwo, też czekamy w kontekście tych wydarzeń, już 
mogę powiedzieć, że tworzy się centrum integracji cudzoziemców, na początku 
marca, 9 marca będzie oficjalne otwarcie, na które przyjedzie Pani Wicemarszałek 
Województwa Wielkopolskiego, centrum integracji cudzoziemców pracują już dwie 
znane mi osobiście i państwu mieszkanki naszego miasta Wanda Nawrocka, była 
radna Rady Miejskiej Leszna, a także Marlena Pujsza-Kunikowska, dziękuję za 
podpowiedzenie, są osoby, które działają czy też działały w organizacjach 
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pozarządowych i kilka informacji. Na dzisiejszym spotkaniu przed sesją. Drodzy 
Państwo, jakie działania podejmuje miasto, podejmie w najbliższych dnia. Warto 
powiedzieć, że z oficjalnych danych, które posiada Wydział Spraw Obywatelskich  
w Lesznie mieszkań co najmniej 2000 obywateli Ukrainy. To są dane oficjalne. 
Nieoficjalnie, może powiedzieć, można przypuszczać około 3000, około 3500. 
Spodziewamy się, że część obcokrajowców, przede wszystkim z Ukrainy będzie 
chciałaś sprowadzać swojej rodzina, to zwiększy ilość obywateli Ukrainy. 
Wskazaliśmy w wewnętrznych naszych dokumentach, że no możemy przekazać 
takie przestrzenie hotelowe, obiekty nasze, sportowe, no, gdyby jakaś 
niespodziewana [sytuacja nastąpiła]. Teraz największy problem będą miały 
samorządy na wschodniej granicy naszego kraju. Natomiast, za kilka, kilkanaście 
dni możemy spodziewać się przyjazdu Ukraińców, także mamy trochę czasu, mamy 
bursę, mamy akademik, także o tym żeśmy rozmawiali, bo to jest. Szanowni 
Państwo, na tę chwilę do Polski mogą wjechać osoby, które mają paszporty 
biometryczne. Nie jest wymagane pozwolenie na pracę, przebywają wówczas  
w ruchu bez wizowym, ale wydaje mi się, że chyba nastąpią szybkie zmiany 
legislacyjne w naszym kraju, które spowodują, że Ukraińcy, no, będą mieli szybszą, 
lepszą ścieżkę po prostu przyjazdu. Może być też od dnia, od jutra, czyli od piątku 
uruchomimy specjalny numer telefonu, on będzie skomunikowany na naszych 
stronach internetowych, portalach społecznościowych, który będzie pełnił funkcję 
że tak powiem kontaktu mieszkańców Leszna, i obcokrajowców, którzy będą mogli 
dzwonić pod numer telefonu, dowiedzieć się ewentualnie, co zrobić, z kim się 
kontaktować. Drodzy Państwo, podjęliśmy taką decyzję, że będzie tą linię 
telefoniczną, obsługiwała osoba, którą zatrudnimy od Urzędu Miasta, mówiąca po 
ukraińsku, rosyjsku. Takiej osoby mamy w bazie, rozmawialiśmy też o tych 
nazwiskach, potrzebna jest taka osoba a nie urzędnik Wydziału Spraw 
Obywatelskich czy Wydziału Zarządzania Kryzysowego i ta osoba zostanie 
zatrudniona, tak, żeby mogła koordynować pewne projekty, nie tylko z naszymi 
jednostkami, ale przede wszystkim także z Centrum Integracji Cudzoziemców, które 
za chwileczkę rozpocznie swoją działalność i ten numer telefonu będzie podany 
przez biuro prasowe w dniu jutrzejszym. Poza tym, też będziemy chcieli tworzyć 
bazę wolontariuszy, będziemy chcieli także prosić mieszkańców naszego miasta, 
którzy będą chcieli zgłosić np. możliwość zaoferowania pomocy w zakresie 
zakwaterowania, pracy, tłumaczenia. Mamy, Szanowni Państwo, dwa oddziały 
wolne w przedszkolach miejskich, około 50 dzieci i 170 miejsc niepublicznych 
przedszkolach. Możemy przyjąć także dzieci do szkoły podstawowej nr 3, do  szkoły 
podstawowej nr 2. Tu to mówię w kontekście tej pomocy edukacyjnej. Z informacji, 
które uzyskaliśmy przede wszystkim z ust Pani naczelnik Agnieszki Sztor, która jest 
naczelnikiem Wydziały Spraw Obywatelskich nie ma zwiększonego ruchu. 
Pojedyncze osoby pytają o możliwość przyjęcia rodzin. Jest to też bardzo ważnej, 
jest to miły gest naszych mieszkańców, że są gotowi przyjąć uchodźców, którzy za 
chwileczkę pojawią się. Pani dyrektor Anna Szyszka, dyrektor Powiatowego Urzędu 
Pracy, poinformowała nas na spotkaniu, że zwiększyło się zapotrzebowanie na 
pracy, jeżeli chodzi o obcokrajowców z Ukrainy z 400 miejsc wolnych do 600, także 
i jest duże zapotrzebowanie leszczyńskich przedsiębiorców z terenu miasta  
i powiatu na to, żeby przyjąć w nowych pracowników. Jeżeli chodzi o informacje 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, no to wiadomo, że na podstawie 
obowiązujących przepisów prawa narodowość ukraińską nie może skorzystać  
z wszelakiej pomocy, ale może być to pomoc w formie wolontariatu, także naszych 
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pracowników, także tej pomocy na pewno będziemy udzielać. Sprawa jest 
dynamiczna, będę Państwo informował. My musimy naprawdę mocno się 
zaangażować. Czekamy także na wytyczne od wojewody Wielkopolskiego i też 
każdy z Państwa obserwuje, co się dzieje, nie tylko na Ukrainie, ale przede 
wszystkim czekamy na konkretne decyzja władz polskich. Ja tylko mogę 
powiedzieć, co państwo też wiecie, że wielu mieszkańców Ukrainy, którzy tu 
pracują, tu chcą mieszkać, mają problem uzyskania obywatelstwa polskiego. Być 
może zmieni się ścieżka legislacyjna, będzie ułatwiona możliwość uzyskania 
obywatelstwa polskiego. Tu tyle Panie Przewodniczący, jeżeli są pytania do mojego 
sprawozdania, bardzo proszę. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę bardzo, proszę  
o zgłoszenia, ale pytania tak, Pani radna Aleksandra Petrus-Schmidt. Kto jeszcze? 
Nie widzę, proszę bardzo. Najpierw był Jarek Zielonka jeszcze, proszę bardzo. 

Pan radny Zielonka – Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
bardzo serdecznie dziękuję za spotkanie z Panem płk. Czekalski, tutaj gwoli 
uzupełnienia, Pan płk. Czekalski odszedł do Warszawy, ale spotkał się, żeby 
omówić takie sprawy związane z możliwościami rozwoju garnizonu. Bardzo ciekawe 
podpowiedzi ze strony Pana pułkownika w tym zakresie. Tutaj też rozmowa  
z Panem Prezydentem, Panem Przewodniczącym, przygotowujemy taki projekt 
uchwały związany z wspieraniem rozwoju garnizonu z tymi możliwościami, które 
będą tutaj po naszej stronie, jeśli chodzi o miast.  Bardzo dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Pani Aleksandra Petrus-
Schmidt. 

Pani radna Petrus-Schmidt – Panie Prezydencie, ja chciałabym się 
dopytać o kwestie, ponieważ obowiązuje procedura uchodźcza, która jest w naszym 
kraju i na terenie całej Unii Europejskiej i tam jest pomoc dla uchodźców. Ja 
chciałbym zapytać, czy wiemy, czy osoby przybywające do nas z Ukrainy będą 
miały automatycznie status uchodźcy, bo to też ma konsekwencje dla nas jako dla 
samorządu. Musimy zapewnić pewne rzeczy takim osobom, a zwłaszcza ma 
olbrzymie znaczenie dla przemieszczania się tych osób w głąb kraju. Większość 
ośrodków dla uchodźców zlokalizowana przy granicach, dlatego chciałam zapytać, 
jeżeli Pan Prezydent nie wie, bo zdaje sobie sprawę z tego, że sytuacja jest 
dynamiczna wiemy, że dzisiaj mają być narady z samorządowcami, to prosimy, 
żeby zapytać.  

Pan Prezydent Borowiak – Na razie nie mam takich wiadomości. Tak 
jak powiedziałem, czekamy na informację od Wojewody. Być może, tu ewentualnie, 
uzupełni moją wypowiedź czy chciałby się odnieść, ale  Szanowni Państwo 
będziemy informować. No i czekamy na konkretne wytyczne, przede wszystkim od 
Wojewody Wielkopolskiego. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo, możemy 
przystąpić wobec tego do realizacji pkt 4. 

 
 

Pkt 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

1) zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 – DRUK Nr 644 – Jest na piśmie 
i stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 
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Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią naczelnik Alicję 
Wojciechowską o przedstawienie projektu uchwały na druku 644.  

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Dziękuję bardzo, Panie 
Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo. Zmiany w budżecie 
polegają na zwiększeniu dochodów o kwotę 809 729 zł 66 gr.  Wydatki zwiększamy 
o 1 722 882 zł 33 gr, przychody zwiększamy 896 806 zł. 35 gr. Natomiast rozchody 
zmniejszamy o 16 316 zł i 32 gr. Przychody, jest to kwota, która nie wpłynęła  
w zeszłym roku na termomodernizację Zespołu Szkół nr 4. Transza dopiero 
wpłynęła w styczniu, dlatego ją teraz wprowadzamy do budżetu, nie wpłynęła też 
cała kwota, tam jest niewielka różnica. Też, w związku z tym rozchody zmniejszamy 
w tym roku o 16 316 złotych i 32 gr. Po stronie dochodów wprowadzamy trzy nowe 
projekty unijne, Erasmusy, dwa realizowane przez Zespół Szkół Ekonomicznych  
i jeden realizowany przez Zespół Szkół Rolniczo- Budowlanych. Jest to kwota ponad 
600 000 zł. Zwiększamy środki z powiatów Leszczyńskiego, Kościńskiego, 
Gostyńskiego o kwotę 6687 zł 96 gr, jest to kwota przeznaczona na utrzymanie 
uczestników w warsztatach terapii zajęciowej w Zaborowie za osoby z tych właśnie 
powiatów. O 50 zł zwiększamy środki z budżetu państwa na pokrycie kosztów 
dowozu osób starszych do punktu szczepień przeciwko Covid-19. Zwiększamy 
również subwencję oświatową w zadaniach powiatu o kwotę 181 427 zł, natomiast 
zmniejszamy w zadaniach miasta o 61 041 zł. Są to ostateczne kwoty, które zostały 
uchwalone w ustawie budżetowej, otrzymaliśmy zawiadomienie o tym, że PIT CIT 
są na tym samym poziomie, natomiast subwencje oświatowe jest zwiększona. 
Jeżeli chodzi o wydatki, uruchamiamy rezerwę celową, którą mieliśmy 
przeznaczoną na podwyżki dla pracowników samorządowych, także zgodnie  
z informacją Pana Prezydenta, wszyscy pracownicy zarówno zakładów 
budżetowych, instytucji kultury jednostek, jak i pracownicy szkół i placówek 
oświatowych otrzymali podwyżki do 10%.  Zwiększamy środki o 70 tyś. na 
przebudowę ulicy Fabrycznej, związaną z wykonaniem odcinka chodnika wraz  
z jego przejęciem, 700 000, zwiększamy na przebudowę DK 12, 161 022 zł 61 gr 
na inwestycje w II Liceum Ogólnokształcącym, 101 000 to jest kontynuacja 
modernizacji auli, która została rozpoczęta w zeszłym roku i 60 000 na modernizację 
pomieszczeń korytarzy. 40 000 zł proponujemy przeznaczyć na dotacje dla 
warsztatów terapii zajęciowej jako ich wkład własny do wniosku składanego do 
PFRON-u, modernizację pomieszczeń piwnicznych, 10 000 też wyodrębniamy  
w budżecie Informacji Turystycznej na oznakowanie Drogi Świętego Jakuba. 
Zwiększamy również wydatki bieżące na związane z budową przedszkola  
w Zaborowie, jak również 700 000 przenosimy wydatków Wydziału Inwestycyjnego 
jako dotacje do Miejskiej Biblioteki na zakup wyposażenia do nowej siedziby. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Pani naczelnik. 
Informuje, że projekt uchwały na druku 644 posiada pozytywną opinię-stanowisko 
wszystkich komisji Rady. W związku z tym otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. 
Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Zgłosiła się Pani radna Stefania Ratajczak, 
proszę bardzo. 

Pani radna Ratajczak – Dziękuję, Panie Przewodniczący. Mam takie 
pytanie, prośbę, ponieważ w tych zmianach do budżetu, Pani naczelnik powiedziała, 
że jakąś kwotę przeznaczamy na dowóz osób starszych do punktu szczepień i mam 
pytanie. Wczoraj dzwonili do nas, do mnie mieszkańcy z ulicy Parkowej i poprosili 
mnie, abym przyszłam, nie wymienię nazwiska, byłam u tej osoby i ta osoba ma  
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82 lata i jest schorowana, nie ma żadnej rodziny jest wdową, ma bardzo niską 
emeryturę. Ja na ten temat będę rozmawiała z panią dzisiaj, rozmawiałam z Panią 
dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, ale ja przedstawiłam sytuację  
z czego może korzystać z miasta i ona bardzo jest zainteresowana Centrum Usług 
Senioralnych w Grzybowie. I tu jest właśnie problem. Ta pani nie ma nikogo, nie ma 
żadnej rodziny i problem jej dojść do Grzybowa jak i również nie ma tam w pobliżu 
autobusu, który dowiezie. Czy można jakąś kwotę przeznaczyć dla tych osób, które 
nie mają rodziny, ona nie może liczyć na pomoc, bo nie ma nikogo w Lesznie, 
chętnie z tego środka by skorzystała. To taka prośba w związku z tym, że wczoraj 
tam byłam osobiście, byłam, rozmawiałam z tymi mieszkańcami i byłam. Tutaj Pani 
ja tą karteczkę z pełną informację przekaże na przerwie, Pani dyrektor MOPR-u, 
żeby tę sprawę można pomóc, ale tu chodzi właściwie o dojazd, no nie ma 
pieniędzy, emeryturę ma bardzo niską. Taka prośba. 

Pan Prezydent Borowiak – Pomożemy. Prosimy tylko o adres. 
Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Przystępujemy do 

przegłosowania projektu uchwały na druku 644, proszę bardzo o głosowanie. 
Jeszcze dwoje radnych proszę. Projekt uchwały na druku 644 został przyjęty przez 
Wysoką Radę. 
 
Uchwała został podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr XLIX/620/2022 
Jak w Załączniku Nr 4 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2022-2039 

– DRUK Nr 645 wraz z II wersją – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 5 do 
niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Ponownie proszę Panią naczelnik 
Alicję Wojciechowską o przedstawienie projektu uchwały.  

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Dziękuję bardzo. Panie 
Przewodniczący, szanowni Państwo, wieloletnia prognoza finansowa jest zawsze 
po zmianach w budżecie, ponieważ zwiększamy przychody, rozchody, zwiększamy 
dochody i wydatki, zmieniają się kwoty wieloletniej prognozie. Dokonujemy również 
zmian w przedsięwzięciach wieloletnich, zarówno bieżących i majątkowych. 
Dotyczy to 3 projektów unijnych realizowanych przez nasze szkoły, jak również 
zadanie związane z modernizacją budynku przy placu Metziga, przebudowie DK 12 
przebudowie ulicy Fabrycznej, jak również budowa i wyposażenie przedszkola  
i modernizacja auli w III Liceum. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Pani naczelnik, informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 645 posiada pozytywną opinię-
stanowisko wszystkich komisji naszej Rady. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. 
Proszę o zgłoszenia. Nie widzę, w takim razie proszę o przegłosowanie projektu 
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uchwały na druku 645. Dziękuję. Informuję, że Wysoka Rada podjęła projekt 
uchwały na druku 645. 
 
Uchwała został podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr XLIX/621/2022 
Jak w Załączniku Nr 6 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
3) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 

samorządowych zakładów budżetowych na rok 2022 – DRUK Nr 646 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – I ponownie Panią naczelnik Alicję 

Wojciechowską proszę o przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, uchwała w sprawie dotacji jednostkowych stawek dotacji 
jednostkowych dla zakładów budżetowych dotyczy wszystkich trzech zakładów: 
Miejskiego Zakładu Komunikacji, Miejskiego Zakładu Budynków Komunalnych, 
Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, a związane jest to ze zwiększoną dotacją 
dla tych zakładów na podwyżki dla pracowników. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję i informuję Wysoką Radę, 
że projekt uchwały na druku 646 posiada pozytywne opinie wszystkich komisji Rady 
Miasta. Otwieram zatem listy zgłoszeń do dyskusji. Proszę zgłoszenia. Nie widzę, 
przystępujemy do przegłosowania projektu uchwały na druku 646… Proszę bardzo, 
Pani Barbara Mroczkowska. 

Pani radna Mroczkowska – Po głosowaniu głosowań, więc 
nacisnęła.  

Pan Przewodniczący Malepszy – No dobrze, w takim razie 
głosujemy projekt uchwały na druku 646. Dziękuję. Podjęliśmy uchwałę na druku 
646. 

 
Uchwała został podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr XLIX/622/2022 
Jak w Załączniku Nr 8 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Wiemy, o co zapyta Pani radna, 

ale możemy jeszcze 2 takie trochę niezbyt, ale damy radę, tak? Dziękuję.  
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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4) wysokości przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulic: Jana Sobieskiego, Andrzeja Frycza 
Modrzewskiego, 17 Stycznia i Grunwaldzkiej w Lesznie – DRUK  Nr 647 – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Pana Bartosza 

Adamczaka, naczelnika Wydziału Architektury, Planowania Przestrzennego  
i Budownictwa o zarekomendowanie projektu uchwały. 

Pan Adamczak, naczelnik WAPPiB – Szanowni Państwo, potrzeba 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
przedmiotowego terenu wynika to z nowych uwarunkowań funkcjonalno-
przestrzennych i gospodarczych. Teren wojskowy, teren zamknięty utracił już swój 
charakter, jest to teren przy ulicy Sobieskiego. Dla umożliwienia prawidłowego 
zagospodarowania i wykorzystania tego terenu konieczne jest nadanie mu nowych 
funkcji i wprowadzenie zasad kształtowania ładu przestrzennego, jeśli chodzi  
o teren w okolicy 17 Stycznia został zaaranżowany zgodnie z oczekiwaniami 
społecznymi. Jest potrzeba odpowiedzi samorządu na problem bioretenecji wód 
opadowych na tym obszarze został zaaranżowany na tzw. ogród deszczowy. Jest 
to element tzw. Błękitno-niebieskiej infrastruktury. Jeśli chodzi o ustalenia nowego 
planu, będą one rzecz jasna zgodne z zobowiązującym studium uwarunkowań 
kierunku zagospodarowania przestrzennego dla miasta Leszna, które dla tego 
obszaru wskazują jako kierunek podstawowej teren zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej. Na tym terenie studium dopuszcza również wprowadzenie enklaw 
zabudowy wielorodzinnej, a także wytworzenie lokalnych przestrzeni Centro 
twórczych i integracji społecznych. Na przedmiotowym obszarze istnieje już 
obowiązujący plan miejscowy, jest plan miejscowy z 2011 roku, który właśnie na 
tych terenach powojskowych zapisanych jako 23PZ teren zamknięty nie zawiera 
żadnych ustaleń. Optymalnym rozwiązaniem byłoby, aby dla tego terenu te 
ustalenia planistyczne zapisać. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 647 posiada pozytywną opinię Komisji 
Rozwoju Infrastruktury. W takim razie przystępujemy do dyskusji nad projektem 
uchwały na druku 647. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę, w takim razie przystępujemy 
do przegłosowania projektu uchwały na druku 647. Dziękuję. Informuję Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na druku 647 uzyskał akceptację Wysokiej Rady. 
 
Uchwała został podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr XLIX/623/2022 
Jak w Załączniku Nr 10 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
5) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 

opiekunami – DRUK Nr 648 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 11 do 
niniejszego protokołu. 
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Pan Przewodniczący Malepszy – Projekt uchwały rekomendować 
będzie Pan Robert Fryz, zapraszam. 

Pan Fryz, naczelnik WE – Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, szanowni Państwo, uchwała ma charakter porządkujący w związku  
z pojawieniem się nowego podmiotu na naszym rynku opiekuńczo-edukacyjnym,  
a mianowicie dziennego opiekuna, który znajduje swoje umocowanie w ustawie. 
Rekomendujemy państwu przyjęcie, wprowadzenie tego podmiotu do naszej 
uchwały, jednocześnie w stosunku do uchwały poprzedniej, przyjmuje się plan 
nadzoru nad klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie warunków 
jakości świadczonej opieki prowadzonej na terenie miasta Leszna przez inne niż 
miasto Leszno podmioty co najmniej raz w roku kalendarzowym, w poprzedniej 
ustawie mieliśmy raz w roku kalendarzowym, zgodnie z ustawą zmieniliśmy to „co 
najmniej raz w roku kalendarzowym”. Instytucja dziennego opiekuna jest instytucją, 
która uzupełnia lukę pomiędzy żłobkami, a opieką indywidualną, czyli nianią, są to 
osoby mające odpowiednie kwalifikacje, które w swoim lokalu, do którego mają 
prawo opiekują się dziećmi od 20. tygodnia do 3. roku życia. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały, który przedstawił nam Pan naczelnik Wydziału 
Edukacji posiada pozytywną opinię Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Otwieram 
listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały, proszę o zgłoszenia. Nie widzę, 
w takim razie przystępujemy do przegłosowania projektu uchwały na druku nr 648. 
Dziękuję. Przegłosowaliśmy pozytywnie projekt uchwały na druku 648 i oczekiwana 
dziesięciominutowa przerwa. Dziękuję. 
 
Uchwała został podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr XLIX/624/2022 
Jak w Załączniku Nr 12 

 
 
Przerwa. 
 
Po przerwie: 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę o zajmowanie miejsc.  

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
6) zamiaru likwidacji Przedszkola Miejskiego nr 6 w Lesznie – DRUK Nr 649 – Jest 

na piśmie i stanowi Załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Pana Roberta Fryza, 

naczelnika Wydziału Edukacji o rekomendację projektu uchwały. 
Pan Fryz, naczelnik WE – Panie Przewodniczący, Panie 

Prezydencie, szanowni Państwo, zgodnie z art. 89 ust. 1 ustawy prawo oświatowe 
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przedszkole może być zlikwidowane z końcem roku szkolnego przez organ 
prowadzący przedszkole po zapewnieniu przez ten organ uczniom możliwości 
kontynuowania nauki w innym przedszkolu publicznym. Tego samego typu organ 
prowadzący jest obowiązany co najmniej na 6 miesięcy przed terminem likwidacji 
zawiadomić o zamiarze likwidacji przedszkola rodziców, uczniów, właściwego 
kuratora oświaty oraz organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego, 
właściwej do prowadzenia przedszkoli danego typu. Przedszkole miejskie nr 6  
w Lesznie posiada swoją siedzibę w zabytkowej kamienicy położonej przy  
ul. 17 Stycznia 13 w Lesznie, obecna siedziba przedszkola wymaga znacznych 
nakładów inwestycyjnych umożliwiających dalsze zachowanie funkcjonalności na 
prowadzenie edukacji dzieci w budynku. Planowany koszt funkcjonowania  
w bieżącym roku dwuoddziałowego przedszkola wynosi 902 589 zł, a planowany 
roczny koszt pobytu 1 dziecka w przedszkolu jest wyższy około 2493 zł od 
średniego kosztu pobytu dzieci w pozostałych przedszkolach. Przedszkole miejskie 
nr 6 prowadzi w roku szkolnym 2021/22 dwa oddziały dla 46 dzieci w wieku 
przedszkolnym. W roku szkolnym 2022/2023 13 wychowanków przedszkola 
rozpocznie naukę w szkołach podstawowy, w związku z tym zachodzi konieczność 
zapewnienia miejsca w leszczyńskich przedszkolach dla 33 dzieci. Pobliskie 
przedszkola, przedszkole nr 18, przedszkole nr 5, przedszkole nr 4 oraz inne 
przedszkola publiczne dysponujące wolnymi miejscami umożliwiają kontynuację 
opieki i edukacji przedszkolnej w lepszych warunkach lokalowych i liczba wolnych 
miejsc leszczyńskich przedszkolach publicznych na dzień 3 września 21 wynosiła 
w przedszkolach miejskich 36 wolnych miejsc, w przedszkolach publicznych  
173 wolne miejsca. Z danych demograficznych dla miasta Leszna wynika, że liczba 
dzieci trzyletnich urodzonych w 2019 roku jest niższa niż w roku poprzednim  
i wykazuje dalej tendencję spadkową. Przejście dzieci przedszkola miejskiego nr 6 
do innych przedszkoli poprawi również ich sytuację edukacyjną. Obecnie dzieci 
uczą się w grupie zróżnicowanej wiekowo 3-5 lat. Umożliwienie dzieciom 
kontynuacji nauki w wybranych przedszkolach ułatwi organizację edukacji  
w grupach jednorodnych oddziałach wiekowych. W przedszkolu miejskim nr 6  
w Lesznie na pełnych etatach zatrudnionych jest 4 nauczycieli i 3 pracowników 
administracji i obsługi. Miasto dołoży wszelkich starań, by zaoferować 
zainteresowanym pracownikom kadry edukacyjnej, administracji obsługi 
zatrudnienie w leszczyńskich placówkach oświatowych. W związku z powyższym, 
podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji przedszkola Miejskiego nr 6  
w Lesznie jest uzasadnione. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Panu naczelnikowi. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 649 posiada pozytywną opinię 
stanowisko Komisji Edukacji Kultury i Sportu. I Panie Przewodniczący, zwracam się 
do Pana Przewodniczącego komisji, mieliśmy okazję na otwartym spotkaniu komisji, 
której Pan przewodniczy z udziałem 17 radnych wysłuchać informacji bardzo 
szerokiej, dotyczącej tego projektu uchwały, w związku z tym otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji. Nie ma, w takim razie przystępujemy, może tylko, no nie ma 
potrzeby chyba w takim razie informowania o tym spotkaniu, które miał Pan 
Prezydent Jóźwiak z udziałem społeczności tego przedszkola, ale chodzi o to, żeby 
mieszkańcy też słyszeli, że to nie jest tak dla nas łatwe i to powodowało, również te 
dane związane z funkcjonowaniem przedszkola w tych warunkach, że przyjęliśmy 
ze zrozumieniem tę decyzję, która za chwilę stanie się formalną. W takim razie 
przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały na druku 649. Dziękuję 
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bardzo. Przyjęliśmy niemal jednomyślnie, 22 głosami za, projekt uchwały dotyczący 
zamiaru likwidacji przedszkola nr 6 w Lesznie, druk 649. 

 
Uchwała została podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się.  
 

Uchwała Nr XLIX/625/2022 
Jak w Załączniku Nr 14 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
7) przystąpienia Miasta Leszno do realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” 

na rok 2022 – DRUK Nr 650 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 15 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Donatę Majchrzak-

Popławską, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie o rekomendację 
projektu uchwały. 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowni Państwo, 
program Korpus Wsparcia Seniorów jest kontynuacją programu z 2020 i 2021 roku 
Wspieraj Seniora. To jest program rządowy i podobnie jak w latach poprzednich 
kontynuujemy tą realizację tego programu. Dodam, że w ramach programu 
dowozimy posiłki, obiady do seniorów, którzy obawiają się z różnych powodów 
wyjścia z domu i obejmujemy wsparciem wolontariackim również tych seniorów, 
którzy nie kwalifikują się do innych form pomocy albo też z innych form pomocy nie 
chcą z różnych powodów skorzystać. Różnica jest taka, że w tym roku na realizację 
tego programu potrzebujemy właśnie uchwały, stąd rekomenduję Państwu przyjęcie 
tego programu. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję Pani dyrektor. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 650 posiada pozytywną opinię 
Komisji Spraw Społecznych. Wobec tego proszę o zgłoszenia do dyskusji nad 
projektem uchwały. Zamykam listę zgłoszeń, proszę bardzo, Pani radna Stefania 
Ratajczak. 

Pani radna Ratajczak – Ja tylko mam jedno pytanie, Pani dyrektor, 
proszę powiedzieć, jaką mamy wysokość środków na ten program, który przed 
chwilą Pani nam przedstawiła? Dziękuję bardzo. 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – W ubiegłym roku 
wydatkowaliśmy ponad 75 000, w tym roku wnioskowaliśmy o około 120 000. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Może tym śladem 
głosu Pani radnej, jakie rzeczowe są to sytuacje, o których Pani mówiła i one wydać 
powodują wydatek 180 000 zł? 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – 70 000 w roku  
w ubiegłym. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Ale na ten rok mówiła Pani o 180. 
Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – O 120 i jest to dowóz 

posiłków do seniorów. Ten dowóz zapewnia nam, ponieważ posiłki, obiady kupują, 
seniorzy, z własnych środków, natomiast dowóz jest pokrywany, tutaj korzystamy, 
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jest to usługa zlecona Centrum Integracji Społecznej i w ubiegłym roku 52 osoby 
przez cały rok miały dowożone codziennie te posiłki oprócz sobót i niedziel i również 
była refundacja kosztów dojazdu wolontariuszy do tych osób albo załatwiania 
różnych spraw tych osób starszych i również dwoje pracowników miało dodatki  
z tego tytułu, że kontaktowali wolontariuszy z tymi osobami i obsługiwali ten 
program. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. W trybie ad 
vocem Pan radny Mariusz Nowacki. 

Pan radny Nowacki – Dziękuję. Panie Przewodniczący, zgłosiłem się 
w trybie ad vocem , bo nie zdążyłem w trybie normalnym. Ja chciałam zapytać Panią 
dyrektor, w treści mamy „§ 2instytucjach. § 2instytucjach rynku”, takie powtórzenie 
tutaj mamy, czy jakiś błąd w projekcie. Czy to celowe? 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Przepraszam, 
mógłby Pan radny powtórzyć, bo ja nie wiem, nie widzę. 

Pan radny Nowacki – Na druku mamy „§ 2instytucjach.  
§ 2instytucjach rynku”. Chodzi o §2. 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Ale czytam paragraf 
2, ale w uchwale? . 

Pan radny Nowacki – Tak, w e-Sesji. Być może jest inna wersja, ale 
tutaj na e-Sesji taką wersję mamy.  

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Nie, no ja tego nie 
mam w wydrukowanej uchwale, ale nie, nie mam pkt 2 w ogóle w uchwale, nie było 
pkt 2. § 2 mam, ale on nie zawiera, tego pkt 2, o którym Pan radny mówi. Nie mam 
tego, więc trudno mi… Ja mogę przeczytać projekt uchwały. 

Pan radny Nowicki – Bardzo prosimy, przynajmniej paragraf 2. 
Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Dobrze. „Środki  

w ramach Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” w 2022 roku będą pochodziły ze 
środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na podstawie art. 65 ust. 5 pkt. 1 
ustawy dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych 
chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych 
innych ustaw”. 

Pan radny Nowicki – My tutaj mamy trochę inny zapis tego, to 
przeczytam Pani, którą mamy: „§ 2instytucjach. § 2instytucjach rynku prac Środki  
w ramach Programu Korpus Wsparcia Seniorów…” Już podejrzewam, że dalej nie 
ma błędów, no ale.. 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Dobrze to zgłaszam 
w takim razie autopoprawkę, jeżeli Państwo mają inny projekt uchwały, bo nie wiem, 
przepraszam nie jakieś wyjście z tej sytuacji? Rozumiem, bo tutaj Pani kierownik 
biura podpowiada, że legislator mógł namieszać. Nie wiem, czy Państwo życzycie 
sobie, żebym przeczytała całą uchwałę. To zgłaszam autopoprawkę w takim 
brzmieniu § 2, jakim przed chwilą przeczytałam. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Pan radny, tak, też zgłoszenia  
w trybie ad vocem. Ważne? Nie, rozumiem. W takim razie możemy przystąpić do 
przegłosowania projektu uchwały na druku 650. Proszę o głosowanie 
z autopoprawką, tak. Dziękuję. Przyjęliśmy projekt uchwały,  w takim razie uchwała 
została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
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21 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się.  
 

Uchwała Nr XLIX/626/2022 
Jak w Załączniku Nr 16 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
8) nadania nazwy ulicy w rejonie ulic Andrzeja Krzyckiego i gen. Dezyderego 

Chłapowskiego – DRUK Nr 651 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 17 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Pana Kazimierza Narlocha, 

naczelnika Wydziału Geodezji Kartografii i Katastru o przedstawienie projektu 
uchwały i jego rekomendację. 

Pan Narloch, naczelnik WGKiK – Szanowni Państwo, Panie 
Prezydencie, Panie Przewodniczący, zgodnie z zobowiązującym miejscowym 
planem zagospodarowania przestrzennego terenu pod drogę publiczną klasy 
dojazdowej zaistniała konieczność nadania nowej nazwy dla tej ulicy. Realizując 
wnioski i zapisy z pisma skierowanego 27 lipca ubiegłego roku do Pana Prezydenta 
oraz Pana Przewodniczącego Rady sygnowanego przez przewodniczącego 
zarządu Stowarzyszenia Geodetów Powiatowych, Pana dyrektora Andrzeja 
Krygiera, sygnowanego przez Wielkopolskiego Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru 
Geodezyjnego i Kartograficznego Panią Lidię Danielską, sygnowanego przez Panią 
dyrektor Biura Geodety Województwa Wielkopolskiego pani Hanna Mierzwiak oraz 
przez Pana prezesa zarządu oddziału Stowarzyszenia Geodetów Polskich  
w Poznaniu Pana Waldemara Sztukiewicza, proponuje się nadać nazwy imieniem 
Mariana Sucholińskiego. Ja przybliżę może postać Mariana. Marian Sucholiński, 
urodził się 18 stycznia 1949 roku w Rawiczu. Technikum geodezyjne we Wrocławiu 
ukończył w 1968 roku i rozpoczął pracę w Powiatowym Biurze Geodezji Urządzeń 
Rolnych w Lesznie, przekształconym później w Wojewódzkie Biuro Geodezji 
Terenów Rolnych w Lesznie. Przeszedł wszystkie szczeble kariery zawodowej, 
począwszy od stażysty do zastępcy dyrektora, pracując ukończył w roku 1984 
studia wyższe z zakresu geodezji na Akademii Rolniczej we Wrocławiu. 1 lipca 1990 
roku objął stanowisko dyrektora Wydziału Geodezji i Gospodarki Gruntami Urzędu 
Wojewódzkiego w Lesznie, jednocześnie, pełniąc funkcję geodety województwa 
Leszczyńskiego do 30 czerwca 1988 roku. Był przewodniczącym Komisji  
ds. Komunalizacji Mienia na terenie województwa Leszczyńskiego oraz 
pełnomocnikiem wojewody do spraw, zagospodarowania mienia przejętego po 
wojskach Federacji Rosyjskiej. Po kolejnej reformie administracyjnej w 1999 roku 
zmieniające podział administracyjny kraju podjął się obowiązku utworzenia 
Wydziału Geodezji, Kartografii i Katastru Urzędu Miasta Leszna, obejmując 
stanowisko naczelnika wydziału, jednocześnie, pełniąc funkcję geodety miejskiego. 
W pracy skupiał się szczególnie na tworzeniu nowoczesnej, opartej na danych 
analitycznych mapy numerycznej miasta. W maju 2013 roku obchodził 45-lecie 
pracy zawodowej w środowisku geodezyjny, był postrzegany jako fachowiec 
wysokiej klasy, był aktywnym członkiem Stowarzyszenia Geodetów Polskich  
w latach 1990-1998. Pełnił obowiązki członka zarządu oddziału Wielkopolskiego 
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Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Poznaniu. Po wejściu w życie reformy 
administracyjnej Polski w 1999 roku był współorganizatorem Zrzeszenia Geodetów 
Powiatowych. Stowarzyszenie z jego inicjatywy wprowadziło szereg działań, które 
wspierały nowoutworzone powiaty w organizacji służby geodezyjnej  
i kartograficznych, korzystając z wieloletniego doświadczenia współtworzył program 
działań zrzeszenia. Był wieloletnim członkiem zarządu Zrzeszenia, w ostatniej 
kadencji pełnił funkcję wiceprzewodniczącego. W roku 1992 Minister Gospodarki 
Przestrzennej Budownictwa powołał go do Komisji ds. Uprawnień Zawodowych,  
w której aktywnie uczestniczył do 1998 roku. Marian zmarł 13 lipca 2013 roku. 
Chciałbym dodać, że projekt uchwały uzyskał jednogłośnie pozytywną opinię 
zespołu do spraw nazewnictwa. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję, Panie naczelniku. 
Mamy wyjątkowy projekt uchwały. Mogę powiedzieć bardzo odpowiedzialnie, że na 
sali chyba nie ma osoby, która nie doświadczyła wielkości Mariana Suchoińskiego. 
Wyjątkowego spośród wyjątkowych pracowników samorządowych, ale był dla nas 
wzorem kompetencji i kultury osobistej, kultury zawodowej. Miał nad to, Panie 
naczelniku, wspaniałą pasję. Malował tak, malował również dla nas, ale przede 
wszystkim świetny kolega. Kompetencja, zaangażowanie powtarzam, to nie jest 
takie powszechne sytuację może w Urzędzie Miasta. Tak, jeszcze raz powtarzam 
był dla nas wzorem. Wiele decyzji, które były podjęte, związane z rozwojem miasta, 
z inwestycjami ze śp. Marianem Sucholinskim dyskutowaliśmy, więc obok tych 
rekomendacji zewnętrznych, najważniejsza była ta, która wychodziła od nas, Pana 
Prezydenta Łukasza Borowiaka, od radnych, ale również od oczekiwania 
pracowników urzędu miasta, więc dzisiaj ogromna satysfakcja. I myślę, że tą 
uchwałę możemy przyjąć przez aklamację, wstając i dając w ten sposób szacunek 
zmarłemu, którego nazwisko będzie nosiła za chwilę jedna z ulic, tak, zgoda? 
Dziękuję bardzo. Czy w takim razie minutą ciszy, przysłowiową możemy uczcić 
Mariana w ten sposób? 

 
Chwila ciszy. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję. Kolejny projekt 

uchwały dotyczy wyrażenia akceptacji... Przepraszam, głosujemy.  Dziękuję bardzo, 
projekt uchwały na druku 651 podjęliśmy jednomyślnie. 

 
Uchwała została podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się.  
 

Uchwała Nr XLIX/627/2022 
Jak w Załączniku Nr 18 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Nie przystąpiłem do 

przegłosowania, bo zapytałem Państwa radnych, czy możemy przez aklamację 
podjąć uchwałę, nie słyszałem głosu sprzeciwu, ale przegłosowaliśmy. 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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9) akceptacji sprawozdań z działalności i planów pracy Komisji Rady Miejskiej 

Leszna – DRUK Nr 652 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 19 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Przedstawione przez komisje stałe 

Rady Miejskiej sprawozdania za rok 2021 oraz plany pracy na rok 2022 zostały 
przyjęte przez wszystkie komisje. Wnoszą zatem do Wysokiej Rady o przyjęcie 
uchwały proponowanej treści, ale otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad tym 
projektem. Nie widzę, w takim razie przystępujmy do przegłosowania projektu 
uchwały na druku 652, proszę o głosowanie. Dziękuję. Projekt uchwały na druku 
652 podjęliśmy  

 
Uchwała została podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się.  
 

Uchwała Nr XLIX/628/2022 
Jak w Załączniku Nr 20 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
10) wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników  

i ich domowników – DRUK Nr 653 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 21 
do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę o rekomendację projektu 

uchwały Panią Anitę Przyłucką, naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 
bardzo proszę. 

Pani Przyłucka, naczelnik WGN – Dziękuję. Panie Prezydencie, 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, projekt uchwały jest niejako wyrazem 
wykonania obowiązku ustawowego nałożonego przez ustawodawcę na samorządy, 
w związku z uchwaleniem przez Sejm ustawy z dnia 29 października 2021 roku  
o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki soboty przez rolników oraz ich 
domowników. Zgodnie z powołaną ustawą, gminy mają obowiązek wyznaczenia 
miejsca do prowadzenia handlu przez rolników oraz członków ich rodzin, na którym 
będą mogli oni dokonywać sprzedaży produktów rolnych spożywczych oraz 
wyrobów rękodzieła wytworzonych w gospodarstwie rolnym. Załącznik nr 1 uchwały 
zawiera oznaczenie graficzne miejsca wyznaczonego do tego typu handlu, jest to 
teren stanowiący własność miasta Leszna położony przy ulicy Jana Kasprowicza 
pod wiaduktem, załącznik nr 2 do uchwały stanowi regulamin prowadzenia handlu 
w piątki soboty przez rolników oraz ich domowników. Osoby te z mocy ustawy są 
zwolnione z opłaty targowej i na koniec chciałabym dodać, właściwie potwierdzić tę 
autopoprawkę przy wprowadzaniu do legislatora tekstu następuje taki właśnie 
rozstrzelanie tego tekstu. My mamy wersję poprawną, wydrukowaną i z tego tytułu 
chciałam przeprosić, ale te błędy po prostu są takie techniczne. Też zgłaszam taki 
problem, jak Pani dyrektor miała. Dziękuję uprzejmie. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję, Pani naczelnik. 
Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały, nad którym debatujemy posiada 
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pozytywne stanowisko Komisji Rozwoju Infrastruktury. W takim razie proszę  
o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały na druku 653 wraz z autopoprawką. 
Proszę bardzo, Pani radna Aleksandra Petrus-Schmidt. Zamykam listę zgłoszeń do 
dyskusji. 

Pani radna Petrus-Schmidt – Dziękuję. Szanowni Państwo, ja mam 
jedną wątpliwość tak naprawdę dotyczącą tego miejsca. To jest miejsce, w którym 
nie mamy dostępu do wody. Wiadomo, że ten handel rolniczy będzie również 
handlem związanym z handlem żywnością, z handlem możemy spodziewać się 
m.in. tym tego typu produktami, w związku z tym mam wątpliwości czy powinien się 
odbywać w miejscu, w którym nie mamy dostępu do wody. Natomiast dlatego ja nie 
zagłosuje za tym projektem i wstrzymam się od głosu.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę bardzo. 
Pani Przyłucka, naczelnik WGN – Szanowni Państwo, chciałabym 

wyjaśnić, że to miejsce, na tym miejscu już odbywa się handel, ponieważ nasz 
obecny dzierżawca targowiska na Nowym Rynku również dzierżawi ten teren i na 
tym miejscu, kiedy odbywał się handlem żywcem. Teraz są to płody rolne i one 
odbywają się w środy i piątki. Przyjeżdżali ci rolnicy i te wytwory przede wszystkim, 
może nie spożywcze, ale bardziej płody rolne, ten handel się tam w taki sposób po 
prostu odbywa. Natomiast, mam informację tak jeszcze nieoficjalne sanepidu, że 
dopiero, jakby faktycznie ten handel w jakiś sposób nie sanitarne będzie się 
odbywał, dopiero wtedy mamy robić te zgłoszenia, oni po prostu wcześniej nie będą 
się wypowiadać na ten temat, dopóki faktycznie ten handel nie zostanie 
wprowadzony. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Czyli takiego wymogu formalnego, 
jeśli chodzi o miejsce, nie ma. Dziękuję. Przystępujemy do przegłosowania projektu 
uchwały na druku 653, proszę o głosowanie. Podjęliśmy projekt uchwały na druku 
653  

 
Uchwała została podjęta:  
21 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się.  
 

Uchwała Nr XLIX/629/2022 
Jak w Załączniku Nr 22 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
11) zmiany uchwały nr XXXIV/507/2014 Rady Miejskiej Leszna z dnia 6 lutego 2014 

r. w sprawie określenia zasad i trybu korzystania z placu miejskiego – Rynek  
w Lesznie oraz powierzenia Prezydentowi Miasta Leszna uprawnienia do 
ustalania wysokości opłat i cen za korzystanie z placu miejskiego – Rynek  
w Lesznie – DRUK Nr 655 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 23 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę bardzo Panią naczelnik 

Wydziału Rozwoju, bez promocji. 
Pani Nawrocka, naczelnik WR – Tak, Wydział Rozwoju od  

1 stycznia, bo głównie zajmujemy się rozwojem. Szanowni Państwo, zmiany, które 
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proponujemy, mają głównie charakter pro-gospodarczy, dotyczą bowiem 
umożliwienia umiejscowienia ogródków wiedeńskich również na pierzei północnej 
rynku. W obecnej uchwale, w obecnym regulaminie takiej możliwości nie ma, to 
miejsce zostawione jest pod scenę, pod wydarzenia kulturalne, a wiemy, że jest 
zainteresowanie podmiotów gospodarczych, żeby właśnie po tej stronie 
umiejscowić ogródki wiedeńskie. Zmiany dotyczą też takich spraw organizacyjnych, 
a mianowicie dopuszczamy możliwość zgłaszania wniosków o umiejscowienie 
ogródków wiedeńskich przez cały rok, do tej pory były zapisy, może to się odbywać 
tylko w pierwszym kwartale danego roku. Zmieniamy też zapis mówiący  
o odstępach między ogródkami wiedeńskimi. Obecnie są zapisy, są to 2 m,  
a dopuszczamy możliwość, żeby ten odstęp wynosił 1 m. Jest to też uspójnienie 
zapisami planu miejscowego, które właśnie mówię o tym jednometrowym odstępie 
i to właściwie najważniejsze zmiany. Bardzo dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 655 posiada pozytywną opinię Komisji 
Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej. Zatem proszę o zgłoszenia do dyskusji nad 
projektem uchwały na druku 655.  Zamykam listę zgłoszeń. Dwie koleżanki: Pani 
Stefania Ratajczak i potem Pani Hanna Kotomska, proszę o zabranie głosu. 

Pani radna Ratajczak – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, ja 
mam tylko jedno pytanie, czy może Pani nam powiedzieć, mieszkańcom Leszna, ile 
będzie tych ogródków działkowych? Dziękuję, przepraszam, tych ogródków 
wiedeńskich ile jest na rynku? Dziękuję. 

Pani Nawrocka, naczelnik WR – Obecnie mamy 10 ogródków 
wiedeńskich, jest zapotrzebowanie na umiejscowienie jeszcze 2 po tej północnej 
stronie i mamy też głosy o jednym z ogródków, który po stronie zachodniej rynku 
miałby się umiejscowić, czyli w sumie 13. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Proszę bardzo, Pani 
radna Hanna Kotomska. 

Pani radna Kotomska – Dziękuję. Panie Przewodniczący, Pani 
naczelnik, chciałam zapytać, czy to się wiąże z taką okolicznością, że na północnej 
pierzei rynku powstanie jakaś nowa działalność gastronomiczna? 

Pani Nawrocka, naczelnik WR – Tak. W dwóch lokalach powstanie 
działalność gastronomiczna. 

Pani radna Kotomska – A czy tam nie będzie jakiś problem 
umiejscowieniem tych ogródków, bo jednak był tam problem z dostępem do wody? 

Pani Nawrocka, naczelnik WR – Tak. Rozmawiamy teraz właśnie  
z restauratorami, aby lokalizować te ogródki tak, żeby nie było kolizji z hydrantem. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Zatem przystępujemy do 
przegłosowania projektu uchwały na druku 655. Proszę o głosowanie. Dziękuję 
i informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 655 zaakceptowaliśmy 
jednomyślnie. 

 
Uchwała została podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się.  
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Uchwała Nr XLIX/630/2022 
Jak w Załączniku Nr 24 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
12) ustanowienia roku 2022 w Lesznie Rokiem Leona Rozpendowskiego – DRUK 

Nr 656 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 25 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Pana dyrektora Marcina 
Kochowicza, dyrektora Miejskiego Biura Wystaw Artystycznych o rekomendację 
projektu uchwały, proszę bardzo, Panie dyrektorze. 

Pan Kochowicz, dyrektor MBWA – Dziękuję. Szanowny Panie 
Przewodniczący, szanowny Panie Prezydencie, szanowni Państwo. Pan Prezydent 
Łukasz Borowiak na początku 2022 roku wyszedł z propozycją uczczenia osoby 
Leona Rozpendowskiego w formie ustanowienia roku 2022 w Lesznie rokiem Leona 
Rozpendowskiego. W związku z powyższym Miejskie Biuro Wystaw Artystycznych 
w Lesznie miało przyjemność i zaszczyt przygotować uchwałę, uzasadnienie do 
tejże sytuacji. Przedstawię Państwu uzasadnienie do uchwały w takiej skróconej 
formule. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę bardzo.  
Pan Kochowicz, dyrektor MBWA – W 2022 roku przypada  

125. rocznica urodzin Leona Rozpędowskiego oraz 50. rocznica jego tragicznej 
śmierci. Ustanowienie roku 2022 rokiem Leona Rozpendowskiego w Lesznie będzie 
znakomitym uhonorowaniem wszechstronnego artysty oraz stanowić będzie formę 
podkreślenia jego zasług dla kultury Leszna i regionu Leszczyńskiego. Leon 
Rozpendowski był człowiekiem niezwykłej wyobraźni, kreatywności oraz jednym  
z najoryginalniejszych twórców polskiej kultury XX wieku w Lesznie. Znaczący 
wpływ na jego życie i twórczość wywarł czas, w którym żył. Okres I Wojny 
Światowej, odbudowy Polski, powrót Leszna do macierzy, okres dwudziestolecia 
międzywojennego, lata II Wojny Światowej, w tym okres niemieckiej okupacji 
Leszna i odbudowy Polski po 1945 roku, kolejne lata PRL-u. Pozostały po nim liczne 
prace malarskie, rysunkowe o rozmaitym przeznaczeniu, o charakterze. Niewielką 
część dorobku Leona Rozpendowskiego posiada w swoich zbiorach m.in. Muzeum 
Okręgowe w Lesznie. Prace i pamiątki po Leonie Rozpendowski znajdują się  
m.in. w domach wielu leszczynian. Współcześnie Leonowi Rozpendowskiemu 
poświęcona była wystawa pt. „Rozpęd- Leon Rozpendowski 1897-1972”, a jej 
organizatorem było Towarzystwo Przyjaciół Muzeum Okręgowego w Lesznie oraz 
muzeum Okręgowe w Lesznie. Przez 50 lat pozostawał w Lesznie aktywnym 
twórcą, uprawiając wiele dyscyplin sztuki, rzemiosła artystycznego, malarstwo, 
rysunek, tworzenie dekoracji rekwizytów teatralnych i kostiumów, ilustrator, 
tworzenie i projektowanie szyldów reklamowych na szkle, drewnie i blasze oraz 
świetlnych i odnawianie kościołów, renowacja starych obrazów, rzeźb, 
projektowanie i budowa ołtarzy kościelnych, sztuka plakatu, reklamy kinowe i inne. 
Inwentaryzował zabytkowe bramy i furtki Leszna w formie rysunków m.in. 
cmentarza żydowskiego, synagogi oraz namalował wg własnego wyobrażenia 
nieistniejące już furty i bramy wjazdowe do Leszna. Był także nauczycielem 
rysunku, liternictwa i reklamy. W dorobku ma udział w wielu wystawach 
indywidualnych i zbiorowych m.in. w pierwszej powojennej wystawy współczesnego 
malarstwa, grafiki i rzeźby w Lesznie w 1945 roku, podczas obchodów 400-lecia 
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Leszna, w 1947 roku eksponowany był obraz „Panorama” poświęcony bitwie na 
Psim Polu, który namalował wspólnie z Karolem Stobieckim, praca prezentowana 
była także na wystawie ziem odzyskanych we Wrocławiu w 1948 roku. Brał także 
udział w pierwszej międzypowiatowej wystawie plastyków amatorów podczas roku 
plastyki w Wielkopolsce w 1971 roku. Rok 2022 będący także rokiem, w którym 
przypada 475 rocznica nadania Lesznu praw miejskich będzie doskonałą 
okolicznością do lepszego poznania sylwetki i twórczości tej niezwykłej postaci 
związanej z regionem Leszczyńskim. W uznaniu zasług Leona Rozpendowskiego 
dla rozwoju kultury w Lesznie oraz dbając o pamięć historyczną Rada Miejska 
Leszna przychyla się do inicjatywy Prezydenta miasta Leszna, uznając przyjęcie 
przedmiotowej uchwały za w pełni uzasadnione. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały, który przed chwilą nam rekomendował Pan 
dyrektor posiada pozytywną opinię Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz Komisji 
Spraw Społecznych. Zatem otwiera listę zgłoszeń do dyskusji. Dziękuję, ja pozwolę 
sobie, Panie Prezydencie na parę zdań. Byłem uczestnikiem spotkania, którego 
organizatorem, gospodarzem był Pan Prezydent Łukasz Borowiak i jego 
Wiceprezydent Piotr Jóźwiak, narada wewnętrzna urzędu, tam było zadanie dane 
przez Panów Prezydentów, abyśmy rozmawiali o tym, aby wracać nie tylko do 
historii, ale przede wszystkim do historii miasta Leszna, która jest przecież bardzo 
bogata. Wydarzenia, fakty ważne, ale te fakty, wydarzenia tworzyli przecież 
mieszkańcy Leszna. Dzisiaj ten projekt uchwały jest takim dowodem, że spróbujemy 
promowania w zasadzie Leszno w tej formule, a kolejne lata będą też dawały 
powody, myślę do tego, aby takie uchwały podejmować. Pamiętam rozmowy  
z radnymi, że do takich wydarzeń wartość sięgać i warto je w ten sposób promować. 
Listy zgłoszeń do dyskusji wyczerpaliśmy, w takim razie proszę o przegłosowanie 
projektu uchwały nadruku 656. Proszę o głosowanie. Uchwała na druku 656 
uzyskała akceptację.  

 
Uchwała została podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się.  
 

Uchwała Nr XLIX/631/2022 
Jak w Załączniku Nr 26 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
13) zmieniająca uchwałę w sprawie: przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla 

Miasta Leszna” – DRUK Nr 657 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 27 
do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Annę Poloch, 

naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska o rekomendowanie projektu uchwały, 
proszę bardzo. 

Pani Poloch, naczelnik WOŚ – Dziękuję bardzo. Szanowani 
Państwo, przygotowana uchwała dotyczy planu gospodarki niskoemisyjnej dla 
miasta Leszna, jest to tak naprawdę kontynuacja uchwały przyjętej w 2015 roku 
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przez Radę Miejską Leszna. To jest czwarta zmiana planu gospodarki 
niskoemisyjnej. Ja może przypomnę, że celem planu gospodarki niskoemisyjnej 
określenie podstawy analizy aktualnego stanu w zakresie zużycia energii i emisji 
gazów cieplarnianych na obszarze miasta Leszna oraz podanie harmonogramu 
działań zmierzających do redukcji zużycia energii, zwiększenia wykorzystania 
źródeł odnawialnych oraz ograniczenia emisji gazów cieplarnianych. Obecna 
zmiana polega na aktualizacji treści dokumentu wraz z dostosowaniem do 
wytycznych Narodowego Funduszu Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 
oraz dodania jednego zadania to harmonogramu, mianowicie polegającego na 
termomodernizacji obiektów oświatowych na terenie miasta Leszna. Jest to 8 
obiektów, w szczególności są budynki szkół podstawowych nr 10, 12 2, 9 oraz 
przedszkoli nr 11, 18, 3 oraz II Liceum Ogólnokształcącego. Ta zmiana jest jedną  
z dwóch zmian, które w tym roku będziemy przyjmować, to jest tak, że taka mała 
zmiana podyktowana w głównej mierze tym, że miasto zamierza wystąpić o środki 
do Urzędu Marszałkowskiego i niezbędnym elementem tego wniosku jest po prostu 
zapisanie danego działania w planie gospodarki niskoemisyjnej, chodzi głównie 
termomodernizacja budynku szkoły podstawowej nr 10. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 657 posiada pozytywną opinię Komisji 
Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej. Zatem proszę o zgłoszenia do dyskusji nad 
projektem uchwały. Zamykam listę zgłoszeń. Zgłosiła się Pani radna Stefania 
Ratajczak, proszę bardzo, Pani radna. 

Pani radna Ratajczak – Dziękuję bardzo. Ja mam pytanie, Pani 
naczelnik, wspomniała Pani, że będziemy uzyskiwać pieniądze zewnętrzne 
oczywiście na termomodernizację szkoły podstawowej nr 10. Moje pytanie takie czy 
są również plany na to, żeby pozyskać pieniądze, może nie teraz, ale na przyszły 
rok odnośnie termomodernizacji innych obiektów szkolnych, o których Pani 
wspomniała. W tej chwili rozmawiamy o dziesiątce, w związku, żeby obniżyć ten 
Co2 bardzo proszę, czy są takie plany na rok przyszły przynajmniej. Dziękuję. 

Pani Poloch, naczelnik WOŚ – Znaczy myślę, że Pani naczelnik 
Wydziału Inwestycji może ewentualnie mieć taką informację. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę bardzo, Pani naczelnik. 
Pani Pilżys-Komsmatka, naczelnik WI – Dzień dobry. Szanowni 

Państwo, Panie Przewodniczący, jeżeli chodzi o termomodernizację, w tym roku 
przewidujemy przystąpienie do projektu termomodernizacja zespołu szkół Szkoły 
Podstawowej nr 13 i będziemy składać wniosek do WRPO. Do końca marca taki 
wniosek musimy złożyć, jeżeli przepraszam, szkoły nr 10 pomyliło mi się  
z dokumentacją na szkołę nr 13, bardzo przepraszam. Jeżeli chodzi  
o termomodernizację innych szkół, to jesteśmy w tej chwili w trakcie wstępnej fazy 
opracowanie dokumentacji na termomodernizację sali gimnastycznej w Szkole 
Podstawowej nr 13 i na termomodernizację bursy przy ul. Poniatowskiego. Dziękuję 
bardzo.  

Pani radna Ratajczak – Też ad vocem do  Pani dyrektor odnośnie 
wypowiedzi. Wspomniała Pani, że będą prowadzone prace na temat 
termomodernizacji, też szkoły podstawowej nr 13. Mam pytanie, czego będzie to 
dotyczyło, ponieważ „trzynastka”, jeśli chodzi o budynek, ona jest dość dobra, w 
moim przekonaniu, to nie jest stary budynek. Czy tam będzie chodziło wymiana 
okien i tym podobne, żeby nie uciekało ciepło, bo nie wiem, o czym państwo bo 
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„dziesiątka” to jest w fatalnym stanie, a jeszcze są inne obiekty szkolne, które są 
gorszym stanie niż szkoła nr 13 według mojej opinii. 

Pani Pilżys-Komsmatka, naczelnik WI – Będzie modernizowana 
sala gimnastyczna wraz zapleczem sanitarno-sportowym. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Przyznam, że też 
tak do mnie dotarło po raz pierwszy, że „trzynastka” ma być też modernizowana, 
ale jeśli analiza stanu technicznego na to wskazuje i możliwości pozyskania 
środków, to pewnie tak. Przystępujemy do przegłosowania projektu uchwały na 
druku 657, proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo, podjęliśmy projekt uchwały na 
druku 657.   

 
Uchwała została podjęta:  
21 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  1 osoba nie głosowała.  
 

Uchwała Nr XLIX/632/2022 
Jak w Załączniku Nr 28 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
14) uzgodnienia prac pielęgnacyjnych na pomnikach przyrody-wierzbie białej  

i kasztanowcu białym rosnących przy pl. Tadeusza Kościuszki – DRUK Nr 658 
– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 29 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Rekomendować uchwałę będzie 

Pani naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Pani Anna Poloch. 
Pani Poloch, naczelnik WOŚ – Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, 

przygotowana uchwałą dotyczy prac pielęgnacyjnych na dwóch pomnikach 
przyrody. Drzewa zlokalizowane przy placu Kościuszki, drzewa są w złym stanie 
sanitarnym, dlatego niezbędne są zabiegi pielęgnacyjne, żeby zapewnić 
bezpieczeństwo osób przebywających na terenie parku. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 658 posiada pozytywną opinię Komisji 
Rozwoju i Infrastruktury. W takim razie przystępujemy do dyskusji nad projektem 
uchwały na druku 658, proszę o zgłoszenia. Nie widzę, w takim razie proszę  
o przegłosowanie projektu uchwały na druku 658. Podjęliśmy uchwałę na druku 658. 

 
Uchwała została podjęta:  
20 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  1 osoba nie głosowała.  
 

Uchwała Nr XLIX/633/2022 
Jak w Załączniku Nr 30 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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15) zmieniająca uchwałę nr XLIII/571/2021 Rady Miejskiej Leszna z dnia 

28 października 2021 r. w sprawie pomników przyrody – DRUK Nr 659 – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 31 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Ponownie proszę Panią naczelnik 

Annę Poloch o rekomendację projektu uchwały. 
Pani Poloch, naczelnik WOŚ – Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, 

przedmiotowe zmiany w naszej uchwale w sprawie pomników przyrody są związane 
z wytycznymi organu nadzorczego, czyli Wojewody Wielkopolskiego, dodajemy 
dwa punkty w brzmieniu zgodnym  z ustawą, może odczytam. To jest pkt 2 to są 
zakazy dotyczące pomników przyrody, wykonywania „zakazuje się wykonywania 
prac ziemnych, trwale zniekształcających rzeźbę terenu, z wyjątkiem prac 
związanych z zabezpieczeniem przeciwsztormowym lub przeciwpowodziowym albo 
budową, odbudową, utrzymaniem ,remontem lub naprawa urządzeń wodnych”, 
oraz pkt 3: „zakazuje się dokonywania zmian stosunków wodnych, jeżeli zmiany nie 
służą ochronie przyrody albo racjonalnej gospodarce rolnej, leśnej, wodnej lub 
rybackiej”. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 659 posiada pozytywną opinię Komisji 
Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej. W takim razie proszę o zgłoszenia do dyskusji. 
Proszę bardzo, Pani radna, zamykam listę zgłoszeń. Pani radna Stefania Ratajczak. 

Pani radna Ratajczak – Dziękuję. Panie Przewodniczący, w związku 
z tym, że mówimy tutaj o pomnikach przyrody, ja mam takie pytanie, może nam Pani 
powiedzieć, kiedy ostatnio był dokonany przegląd drzewostanu na terenie miasta 
Leszna i czy kiedy był ich, kiedy były pracy, który w powodowały ucięcie czy gałęzi, 
które zagrażają mieszkańcom Leszna. Dziękuję bardzo. 

Pani Poloch, naczelnik WOŚ – To znaczy,  trudno powiedzieć  
o przeglądzie całego drzewostanu miasta Leszna, bo to są tysiące dosłownie, 
natomiast jeśli chodzi o park Kościuszki, były takie przeglądy, takie przeglądy są na 
bieżąco prowadzone, taka dokumentacja w tej sprawie z 2012 roku, natomiast jeśli 
chodzi o pozostałe pomniki przyrody, czyli dąb na placu Metziga oraz lipę 
Chrobrego przy kościele św. Jana, to one były robione, przeglądy, w zeszłym roku,. 
Natomiast, robimy też przeglądy na bieżąco w razie wichur jakiś, czy innych zdarzeń 
meteorologicznych. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. W takim razie 
przystępujemy do przegłosowania projektu uchwały na druku 659. Proszę  
o przegłosowanie. Dziękuję. Przyjęliśmy projekt uchwały na druku 659. 

 
Uchwała została podjęta:  
21 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się.  
 

Uchwała Nr XLIX/634/2022 
Jak w Załączniku Nr 32 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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16) ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP – DRUK  

Nr 660 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 33 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Pana Jerzego Śliwę, 
naczelnika Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa o rekomendację 
projektu uchwały.  

Pan Śliwa, naczelnik WZKiB – Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado, projekt uchwały jest następstwem sugestii zgłoszonych przez Wysoką Radę 
podczas poprzedniego posiedzenia Rady, kiedy to z 16,80 zwiększyliśmy stawkę 
dla strażaków ratowników OSP do 24 zł. Wtedy Państwo zgłaszali taką sugestię, 
aby tą stawkę jeszcze troszkę podnieść. Po analizie budżetu wygospodarowaliśmy 
dodatkowe pieniądze i możemy tę stawkę ustalić na poziomie 26 zł. Taka stawka 
nie powinna powodować zmian w budżecie i dodatkowych utrudnień dla budżetu. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 660 posiada pozytywną opinię-
stanowisko Komisji Rewizyjnej, Komisji Spraw Społecznych, a zatem proszę  
o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę. Jest Pani radna Ratajczak. 

Pani radna Ratajczak – Ja mam krótkie pytanie, Panie naczelniku, 
wspomniał Pan, że 24 zł, o ile pamiętam, sama zgłaszam propozycję, proszę nam 
tylko powiedzieć to jest brutto? Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję. Może przypomną 
nam wszystkim, że to Pani radna Stefania Ratajczak po raz kolejny wykazała wielkie 
serce dla w tych szczególnych mieszkańców Leszna, którzy nie bacząc na sytuację, 
gdy potrzeba wyjechać, ratować, zabezpieczać są do naszej dyspozycji i Pani 
wniosek został w ten sposób przez Prezydenta i Pana naczelnika skonsumowany. 
Natomiast, byliśmy na tym wspomniany przeze mnie spotkaniu sprawozdawczym 
ochotników, oni byli bardzo zaskoczeni, in plus oczywiście za takie zrozumienie ich 
zaangażowania. Kolejny projekt uchwały na druku 661, dotyczy przyjęcia 
sprawozdania prezydenta... Przepraszam nie głosowaliśmy. Dobrze,  dziękuję, 
proszę o głosowanie. Pani radnej Kotomskiej nie ma. Podjęliśmy projekt uchwały 
na druku 660. 

 
Uchwała została podjęta:  
20 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  1 osoba nie głosowała.  
 

Uchwała Nr XLIX/635/2022 
Jak w Załączniku Nr 34 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
17) przyjęcia sprawozdania Prezydenta Miasta Leszna z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Miasta Leszna i Powiatu Leszczyńskiego za 2021 
rok – DRUK Nr 661 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 35 do 
niniejszego protokołu. 
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Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę ponownie Pana naczelnika 
Jerzego Śliwę o rekomendację projektu uchwały. 

Pan Śliwa, naczelnik WZKiB – Szanowni Państwo, Komisja 
Bezpieczeństwa i Porządku jest instrumentem sprawowania zwierzchnictwa Pana 
Prezydenta nad powiatowymi inspekcjami, służbami, strażami. Obowiązek 
przedłożenia sprawozdania wynika z art. 38 by ust. 3 ustawy o samorządzie 
powiatowym. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję. Oczywiście, 
bardzo syntetyczne, dwuzdaniowe sprawozdanie Panie naczelników nie 
wyczerpuje pracy, którą Komisja wykonuje na rzecz mieszkańców obu powiatów. 
Tam są różnorodne działania podejmowane i na tej Komisji i uzgadniane w układzie 
dwóch samorządów. Proszę zatem, informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na 
druku 661 posiada pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych. W takim razie 
przystępujemy do przegłosowania... Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę.  
W takim razie głosujemy  projekt uchwały na druku 661. Też nie ma Pana radnego. 
W takim razie zamykam listę zgłoszeń. Projekt uchwały na druku 661 przyjęliśmy.  

 
Uchwała została podjęta:  
20 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  1 osoba nie głosowała.  
 

Uchwała Nr XLIX/636/2022 
Jak w Załączniku Nr 36 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
18) delegowania radnego do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Miasta 

Leszna i Powiatu Leszczyńskiego na kadencję 2022-2024 – DRUK Nr 662 
– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 37 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Ponownie proszę Pana Jerzego 

Śliwę, naczelnika Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa o krótkie 
przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Śliwa, naczelnik WZKiB – Szanowni Państwo, na samym 
wstępie chciałbym zgłosić autopoprawkę, która ma na celu poprawę błędów 
pisarskich, które się w projekcie niestety wkradły. W samym tytule w sprawie 
delegowania radnego do składu Komisji Bezpieczeństwa i znalazł się zapis 
„porządu” zabrakło, literki „k” oczywiście chodzi o porządku. Ta sama zmiana 
następuje w § 1 ten sam błąd, jak również w uzasadnieniu, w tytule również jest 
było „porządu” ma być „porządku”, ponadto w uzasadnieniu, w pierwszym wersie 
wyraz „zwierzchnictwa” też zabrakło 1 litery, oczywiście chodzi o zwierzchnictwo. 
Szanowni Państwo, Komisja Bezpieczeństwa i Porządku jest podzielona razem  
z Powiatem Leszczyńskim, zgodnie z zapisami ustawy. W skład Komisji wchodzi 
dwóch radnych, ponieważ nasza Komisja jest współdzielone, dlatego na myśli 
zawartego porozumienia pomiędzy Prezydentem Miasta Leszna a Starostą 
Leszczyńskim, każda z Rad deleguje do składu komisji po jednej osobie, ponieważ 
czas trwania kadencji Komisji to 3 lata i skład poprzedni wygasł  z minionym rokiem, 
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dlatego zachodzi konieczność delegowania przedstawiciela Rady Miejskiej Leszna 
do pracy w mniejszych komisji. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję. Ten projekt 
uchwały posiada pozytywną opinię stanowisko Komisji Rewizyjnej. Teraz pozwolę 
sobie zabrać głos. Na spotkaniu, ostatnim spotkaniu Pana Prezydenta z udziałem 
szefów klubów i nie tylko przedstawicieli klubów, ale również radnych, którzy nie są 
w klubach, tę sytuację przedstawiłem. Znaczy, chodziło o przedstawienie czy 
uzgodnienie kandydatury radnej czy radnego miasta Leszna do Komisji Wspólnej 
Bezpieczeństwa i Porządku. Tych zgłoszeń po rozmowach moich nie było,  
a rekomendacja wtedy też moja była Pani radnej Hanny Kotomskiej, która przez  
3 lata i nie tylko, bo poprzednie bodaj kadencji Pani radna też sprawowała tą funkcję. 
To doświadczenie, wiedza jest tutaj myślę, że dobrą rekomendacją do tego, żeby tą 
kandydaturę przedstawić. Pani radna zgodziła się w rozmowach na kandydowanie, 
ale w takim razie wymóg formalny jest taki, że zapytam Panią radną, czy Pani się 
zgadza na kandydowanie do komisji i parę zdań?  

Pani radna Kotomska –  Były też inne kandydatury, zgadza się? Ale 
ja ze swojej strony zgadzam się, oczywiście, tylko jeżeli mogę was jak... 

Pan Przewodniczący Malepszy – Ja przepraszam, nie 
dopowiedziałem do końca, ale z szefami klubów rozmawiałem powiedziałem  
i zapytam też… 

Pani radna Kotomska – Ja dziś wyrażam zgodę, tylko mam do Pana 
naczelnika jedną prośbę, żeby tych posiedzeń Komisji nie organizować we wtorki. 
Jeżeli oczywiście zostanę w tej Komisji, bo np. wczoraj przedwczoraj była taka 
sytuacja, że w tym samym czasie, kiedy było spotkanie, my mieliśmy posiedzenie 
Komisji Spraw Społecznych, także to kolidowało. Kiedyś były piątki, była najlepsza 
pora właśnie, ale dziękuję. To oczywiście taka moja delikatna sugestia. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Przyznam, że 
jeszcze wczoraj nie mógłbym z takim przekonaniem rekomendować Pani osobę, ale 
dzisiaj już tak po decyzjach klubowych. W takim razie przystępujemy do 
przegłosowania projektu uchwały, w którym gdzie jest wykropkowane, wpisujemy 
nazwisko koleżanki radnej Hanny Kotomskiej. Tak, w takim razie przystępujemy do 
przegłosowania projektu uchwały na druku 662, proszę o głosowanie. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 662 podjęliśmy jednomyślnie. 

 
Uchwała została podjęta:  
20 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  1 osoba nie głosowała.  
 

Uchwała Nr XLIX/637/2022 
Jak w Załączniku Nr 38 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Pani radna, dziękuję  

i przepraszam, takie hasło „do roboty”, tak. Dziękuję. 
 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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19) wyrażenia zgody na przyjęcie od Wojewody Wielkopolskiego niektórych zadań 

z zakresu administracji rządowej związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji 
wojskowej w 2022 roku – DRUK Nr 663 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik 
Nr 39 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – Ponownie proszę Pana naczelnika 

Jerzego Śliwę o przedstawienie projektu uchwały. 
Pan Śliwa, naczelnik WZKiB – Szanowni Państwo, na wstępie 

również chciałbym zgłosić autopoprawkę w uzasadnieniu, też wkradły się niestety 
błędy pisarskie. Pierwszy akapit ostatnie zdanie „zadania określone będą” zabrakło 
literki, a w wyrazie zawartym tak jest prawidłowe. Powinien być wyraz, jak również 
pkt 1 druga linijka „praktyki lekarskie” zabrakło, literki „k”. Szanowni Państwo, 
Wojewoda co roku powierza samorządom w tym miastu Leszno wykonywanie 
niektórych zadań z zakresu administracji rządowej z zakresu przeprowadzenia 
kwalifikacji wojskowej dotyczy to m.in. zawarcie umów z podmiotami leczniczymi na 
wykonywanie specjalistycznych badań lekarskich, pokrycia kosztów tych badań, 
wypłacenia wynagrodzeń członkom komisji, no oczywiście rozliczenie, oczywiście, 
pracy całej komisji. Zadanie w całości finansowane z budżetu Wojewody 
Wielkopolskiego. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję Panu 
naczelnikowi i informuję, że projekt uchwały na druku 663 posiada pozytywną opinię 
stanowisko Komisji Rewizyjnej, Komisji Spraw Społecznych. W takim razie otwiera, 
listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Ja może tylko tak króciutko, 
refleksyjnie. Były czasy, Panie naczelniku, żeby wynagrodzić tych, którzy pracują 
przy naborze, zwłaszcza lekarzy, pielęgniarki, szukaliśmy rozwiązań, które były, 
mogę powiedzieć, tak na styku prawa, tak, bo środki były zdecydowanie 
niewystarczające, a żaden lekarz za 10 zł na godzinę nie chciał prasować. Czasy 
się na unormowały i nie jest nic złego. Jak nie traktowałem, tylko chciałem pokazać, 
jak się zmieniają czasy, a zadanie tutaj lekarza jest wyjątkowe, bo to lekarz 
kwalifikuje do tego, czy się nadaje przede wszystkim mężczyzna do służby 
wojskowej, czy nie i przyznam, że może czasami jestem za bardzo refleksyjny, ale, 
to też było tak charakterystyczne do tego, jak funkcjonowaliśmy w samorządzie ze 
zrozumieniem dla sytuacji, jaka była w układzie rząd – samorząd. W takim razie 
możemy przystąpić do przegłosowania projektu uchwały na druku 663, proszę  
o głosowanie. Informuję Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 663 został 
podjęty 19 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym i kolejne uchwały to jest long 
uchwał. 
 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się, 
  1 osoba nie głosowała.  
 

Uchwała Nr XLIX/638/2022 
Jak w Załączniku Nr 40 

 
Pani radna Petrus-Schmidt – Panie Przewodniczący, ja z wnioskiem 

o to, żebyśmy zrobili przed tymi następnym blokiem po prostu 5 minut przerwy  
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i przewietrzyli jeszcze raz salę, bo tu  naprawdę robi się duszno, a my  
w maseczkach mamy… No inaczej, ja czuję taką potrzebę, żeby chociaż naprawdę 
5 minut fizjologicznej… 

Pan Przewodniczący Malepszy – To Pani radna, już tak, w takim 
razie 10 minut przerwy. 
 
Przerwa. 
 
Po przerwie: 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
20) rozpatrzenia skargi – DRUK Nr 665 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  

Nr 41 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – W takim razie pozwoliłem sobie 
powiedzieć, że teraz blok 6 projektów uchwał, który przedstawi nam Pani Hanna 
Kotomska, proszę bardzo, Pani Przewodnicząca. 

Pani radna Kotomska – Zostałam zobligowana i zdyscyplinowana, 
że w dwóch zdaniach każdy projekt, ale powtarzam, że mogą być zdania potrójne 
złożone, więc szanowni Państwo, projekt uchwały na drugi nr 665 dotyczy skargi, 
która wpłynęła Biura Rady i dotyczyła przewlekłego działania w sprawie 
domniemanego obozu armii rzymskiej i złożona została w Radzie Miejskiej  
22 grudnia 2021 roku. Po wnikliwej analizie Komisja postanowiła rekomendować 
Wysokiej Radzie uznanie tej skargi za bezzasadną, ponieważ jak czytamy  
w uzasadnieniu udokumentowanie tejże opieszałości, okazało się niemożliwe z racji 
tego, że dokumenty, które ewentualnie mogłyby to udowodnić, uzasadnić już 
istnieją, bo miały kategorię B5 i zostały wybrakowane. Dodam tylko, że Komisja nie 
zajmowała się, przedmiotem obrad Komisji nie było samo istnienie obozu armii 
rzymskiej, chociaż przy okazji mieliśmy ciekawy wykład naszych archeologów, ale 
to tak nawiasem mówiąc. Wracając do tematu skarga jednomyślną decyzją Komisji 
została uznana za bezzasadną i taki projekt uchwały przedstawiamy Wysokiej 
Radzie. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały rekomendowany przed chwilą przez Panią 
przewodniczącą posiada pozytywną opinię Komisji, którą Pani kieruje. W takim razie 
proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę, w takim razie przystępujemy do 
przegłosowania projektu uchwały na druku 665. Sporo radnych jest na pasieniu,  
w takim razie możemy zamknąć listę zgłoszeń. Projekt uchwały na druku 665 
przegłosowaliśmy. 

 
Uchwała została podjęta:  
16 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  5 osób nie głosowało.  
 

Uchwała Nr XLIX/639/2022 
Jak w Załączniku Nr 42 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
21) rozpatrzenia skargi – DRUK Nr 666 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  

Nr 43 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę bardzo Panią 
Przewodniczącą Hannę Kotomską o rekomendację projektu uchwały. 

Pani radna Kotomska – Kolejny projekt uchwały na druku nr 666 
dotyczy skargi, która wpłynęła 17 stycznia tego roku na nienależyte wykonywanie 
swoich obowiązków przez dyrektora szkoły podstawowej nr 7 w Lesznie. Również 
po wnikliwej analizie, przedstawieniu i wyjaśnieniu sprawy przez Panią dyrektor oraz 
przez Pana naczelnika Fryza, Komisja jednomyślnie postanowiła uznać skargę za 
bezzasadną. Zainteresowanych odsyłam do uzasadnienia. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję i informuję Wysoką Radę, 
że projekt uchwały, który rekomendowała przed chwilą Pani Przewodnicząca Hanna 
Kotomska posiada pozytywną opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W takim 
razie proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę. Proszę w takim razie  
o przegłosowanie projektu uchwały na druku 666. Możemy wynik głosowania? 
Projekt uchwały na druku 666 podjęliśmy jednomyślnie  

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  3 osoby nie głosowały.  
 

Uchwała Nr XLIX/640/2022 
Jak w Załączniku Nr 44 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
22) rozpatrzenia wniosku – DRUK Nr 667 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  

Nr 45 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Ponownie proszę Panią 
przewodniczącą Hannę Kotomską o rekomendację projektu uchwały. 

Pani radna Kotomska – Dziękuję. Ten projekt uchwały na druku  
nr 667 dotyczy wniosku, który złożył mieszkaniec Leszna i w tym wniosku 
postulował o utworzenie grupy wsparcia dla mężczyzn doświadczających przemocy 
domowej. Na naszym posiedzeniu obecni byli pracownicy Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie, również Pani dyrektor, przede wszystkim Pani dyrektor. 
Zasięgnęliśmy informacji, na czym i w jaki sposób działają te instytucje organizacje 
i wszelkie inne stowarzyszenia, które zajmują się przemocą w rodzinie, pewnie na 
podstawie tego wniosku wyciągnęliśmy wniosek, że jeżeli będzie potrzeba 
utworzenia takiej grupy, to oczywiście mogłaby ona powstać. W związku z tym 
Komisja postanowiła ten wniosek uznać za zasadny i w takim kształcie rekomenduje 
Wysokiej Radzie ten projekt uchwały. Dziękuję bardzo.  
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Pan Przewodniczący Malepszy – Projekt uchwały, który przedstawia 
Pani Przewodnicząca posiada pozytywną opinię Komisji, którą Pani kieruje. W takim 
razie proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę. Przystępujemy do przegłosowania 
projektu uchwały na druku 667. Czy możemy głosowanie? Proszę o wynik 
głosowania. Projekt uchwały na druku 667 podjęliśmy jednomyślnie 18 głosami za 

 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  3 osoby nie głosowały.  
 

Uchwała Nr XLIX/641/2022 
Jak w Załączniku Nr 46 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
23) rozpatrzenia petycji – DRUK Nr 668 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  

Nr 47 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Ponownie proszę Panią Hannę 
Kotomską, Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o rekomendację 
projektu uchwały. 

Pani radna Kotomska – Bardzo dziękuję. 8 grudnia 2021 roku do 
Rady Miejskiej wpłynęła petycja mieszkańców w sprawie budowy 
pełnowymiarowego boiska piłkarskiego ze sztuczną nawierzchnią i oświetleniem  
w Lesznie. Szanowni Państwo, chciałbym bardzo krótko. Jest zresztą też z nami 
współautor petycji, jeżeli Państwo będzie mieć jakieś pytania, to zapraszam do 
zadawania pytań, w każdym razie no tak naprawdę wnikliwie postaraliśmy się, 
bardzo wnikliwie rozpatrzyć petycję, uznając wszystkie za i przeciw argumentów. 
Było mnóstwo z jednej i z drugiej strony, niemniej jednak, uznając fakt potrzeby 
budowania takiego boiska za bardzo istotny i jakby tutaj wychodząc naprzeciw 
oczekiwaniom tego środowiska piłkarskiego odnośnie Komisja postanowiła uznać 
petycję za zasadną i ten projekt uchwały z taką konkluzją przedstawiamy Wysokiej 
Radzie dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały nad którym debatujemy posiada pozytywną 
opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W takim razie proszę o zgłoszenia do 
dyskusji. Nie widzę. Proszę o przegłosowanie projektu uchwały na druku 668. 
Projekt uchwały na druku 668 przegłosowaliśmy jednomyślnie.   
 
Uchwała została podjęta:  
21 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
   

Uchwała Nr XLIX/642/2022 
Jak w Załączniku Nr 48 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
24) rozpatrzenia petycji – DRUK Nr 669 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  

Nr 49 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Ponownie proszę Panią 
Przewodniczącą Hannę Kotomską… Przepraszam ja już też powinienem się 
przewietrzyć, ale przepraszam za lapsus. Pani Przewodnicząca ma głos. 

Pani radna Kotomska – Dziękuję bardzo. 30 grudnia na ręce 
Przewodniczącego Rady Miejskiej wpłynęła petycja w sprawie nadania nazw trzem 
nowo budowanym rondem w ciągu ulicy Szybowników. Tutaj posiłkowaliśmy się  
i skorzystaliśmy z bardzo rzeczowej i wyczerpującej opinii Pana naczelnika 
Kazimierza Narlocha, który jasno zaznaczył, że zgodnie z obowiązującymi nas 
zasadami nie możemy nadawać nazw obiektom, które są jeszcze wciąż w trakcie 
inwestycji. Takie nadanie może nastąpić dopiero w sytuacji, kiedy obiekt będzie  
w sposób zgodny z przepisami prawa funkcjonował w przestrzeni publicznej,  
w związku z tym, uznając oczywiście argumenty wnioskodawców, autorów petycji, 
no byliśmy zmuszeni uznać na ten moment skargę za bezzasadną i wobec tych 
argumentów, które Państwu przedstawiłam i w takim kształcie przedstawiamy 
projekt Wysokiej Radzie. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję. Projekt uchwały, 
który Pani Przewodnicząca rekomendowana posiada pozytywną opinię Komisji, 
którą Pani Hanna Kotomska kieruje. W takim razie proszę o zgłoszenia do dyskusji. 
Nie widzę, proszę o przystąpienie do przegłosowania projektu uchwały na druku 
669. Projekt uchwały na druku 669 przegłosowaliśmy jednomyślnie. 
 
Uchwała została podjęta:  
20 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się. 
   

Uchwała Nr XLIX/643/2022 
Jak w Załączniku Nr 50 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
25) rozpatrzenia petycji – DRUK Nr 670 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  

Nr 51 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Ponownie proszę Panią 
Przewodniczącą Hannę Kotomską o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani radna Kotomska – Proszę Państwa, kolejny projekt uchwały, 
druk nr 670 dotyczy petycji, która wpłynęła do Rady Miejskiej. Petycja wnosiła  
o wydanie zakazu stosowania maseczek ochronnych, stosowania kwarantanny  
i izolacji medycznej, stosowania szczepionek MRNa wszystkich takich producentów 
i petycja również oczywiście jak każda inna została poddana wnikliwej analizie  
i w konsekwencji tejże analizy Komisja uznała się za niewłaściwą. Komisja jak  
i oczywiście w konsekwencji Rada Miejska uznaliśmy, że nie jesteśmy organem 
uprawnionym do wydawania takich zakazów wobec istnienia oczywiście aktów 
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wyższego rzędu, w związku z tym uznaliśmy te petycje w całości za bezzasadną, 
dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję Pani 
Przewodniczącej. Informuje, że projekt uchwały, który Pani przedstawiała posiada 
pozytywną opinię-stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W takim razie 
proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały. Nie widzę. Przystępujemy 
do przegłosowania projektu uchwały na druku 670. Dziękuję. Projekt uchwały na 
druku 670 przegłosowaliśmy. 
 
Uchwała została podjęta:  
20 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się. 
   

Uchwała Nr XLIX/644/2022 
Jak w Załączniku Nr 52 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
26) rozpatrzenia petycji – DRUK Nr 671 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  

Nr 53 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Przewodniczącą 
Hannę Kotomską o rekomendację projektu uchwały. 

Pani radna Kotomska – Bardzo dziękuję. Panie Przewodniczący, ten 
projekt uchwały na druku nr 671 został wywołany petycją, która wpłynęła do Rady 
Miejskiej i wnosiła o nadanie rondu na skrzyżowaniu ulic Fabrycznej i Magazynowej 
imienia Leona Rozpendowskiego. Szanowni Państwo, ja bym chciał tutaj zgłosić 
autopoprawkę. W uzasadnieniu czytamy, przepraszamy dopiero teraz zauważyłam, 
że nie wziął udział. Tak, autor petycji nie wziął udziału, ok, rozumiem to, w każdym 
razie to nie rzutuje na ostateczny efekt. Komisja postanowiła uznać petycję za 
bezzasadną z powodów już wcześniej przeze mnie przytoczonych przy okazji 
poprzedniej petycji dotyczących nazwania ronda przy skrzyżowanie ulic Fabrycznej 
i Magazynowej, to rondo ciągle jeszcze nie jest w takim miejscu swojego bytowania, 
że mogłoby już być oddane na nazewnictwo, w związku z tym wobec sprzecznych 
argumentów analogicznie byliśmy zmuszeni uznać petycję za bezzasadną. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały, którą przedstawiła przed chwilą Pani 
Przewodnicząca Hanna Kotomska posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji, 
którą Pani radna kieruje. W takim razie, proszę o zgłoszeniu do dyskusji. Nie widzę. 
W takim razie proszę o przegłosowanie projektu uchwały na druku 671. Dziękuję. 
Projekt uchwały na druku 671 przyjęliśmy jednomyślnie 21 głosami za 

 
Uchwała została podjęta:  
21 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
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Uchwała Nr XLIX/645/2022 
Jak w Załączniku Nr 54 

 
Pan Przewodniczący Malepszy –  Wyczerpaliśmy zatem pkt 4 

naszego programu dzisiejszej sesji.  

 
 
Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Tutaj w kolejności proszę  
o przedstawienie interpelacji, zapytań Państwa radnych, Stefania Ratajczak, Piotr 
Więckowiak, Jarosław Zielonka, Tomasz Mikołajczak i Krystian Maćkowiak. W tej 
kolejności, proszę bardzo, Pani radna Stefania Ratajczak. 

Pani  radna Ratajczak – Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. 
Na prośbę radnych z przeciwka skrócę moją wypowiedź – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 55 do niniejszego protokołu. Zwracam się z zapytaniem, w których 
szkołach naszego miasta są źródełka lub poidełka, urządzenia dostarczające wodę 
do picia. W ten sposób nie tylko przekonujemy, że można pić dobrą, zdrową wodę, 
ale również dbamy o środowisko oszczędzając na zakupie butelek plastikowych.  
I druga bardzo krótka, skrócona – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 56 do 
niniejszego protokołu. Zwracam się z zapytaniem, ile osób złożyło wniosek  
o dodatek drożyźniany. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo i kolej na 
interpelację, kolejną interpelację zgłosił Pan Wiceprzewodniczący Rady, Pan Piotr 
Więckowiak. 

Pan radny Więckowiak – Dziękuję za głos. Panie Przewodniczący, 
szanowni Państwo złożyłem dwie interpelacje. Pierwsza z nich dotyczy reklamy, 
która znajduje się na billboardzie, który jest umiejscowiony na terenie Miejskiego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji – Jest na piśmie i stanowi Załącznik 
Nr 57 do niniejszego protokołu. Wnioskuję o usunięcie tego billboardu,  
a ponieważ przedstawia, w mojej ocenie, nieprawdziwe informacje, szkodzące 
relacjom miasto - Unia Europejska. Billboard sugeruje, że 60% kosztów energii 
elektrycznej stanowią opłaty klimatyczne tzw. praw do emisji dwutlenku węgla, co  
w mojej ocenie jest nieprawdziwe. Wiele analiz ekonomicznych przedstawionych 
przez posłów czy senatorów opozycyjnych, bo grupy, która sponsoruje tę reklamę, 
mówi o tym, że jest 23% kosztów. Dlatego uważam, że takie nieprawdziwe 
informacje nie powinny znajdować się na terenie spółki miejskiej, która również 
korzysta ze środków europejskich, może to wpłynąć negatywnie na przyszłe 
pozyskiwanie środków europejskich przez miasto Leszno i drugą interpelację 
złożyłem o przebudowę skrzyżowania ul. Wesołej, tak, aby jej połączenie łączyło 
się bezpośrednio z ulicą Górowską – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 58 do 
niniejszego protokołu. Ze względu na charakter rolniczy tych terenów w tej 
okolicy, sprzęty takie jak  traktor z przyczepą, czy dwoma przyczepami ma obecnie 
trudność z pokonaniem tego skrzyżowania, przebudowa zdecydowanie to ułatwi. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo, kolejna 
interpelacja, czy interpelacje przedstawi Pan radny Jarosław Zielonka. 

Pan radny Zielonka – Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, 
zwracam się z wnioskiem o wykonanie napraw chodnika przy ul. Racławickiej, to 
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jest wzdłuż jednostki wojskowej – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 59 do 
niniejszego protokołu. Jest to ciąg pieszo-komunikacyjny. Bardzo dużo ludzi 
chodzi m.in. do przychodni na ul. Racławickiej. W tej chwili ma dużo dziur, brakujące 
elementy chodnika. Proszę o wykonanie napraw tych brakujących elementów. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Kolejna interpelacja, czy 
interpelacje, Pan radny Tomasz Mikołajczak. 

Pan radny Mikołajczak – Dziękuję.  Witam, mam aż 3 interpelacje tym 
razem i wszystkie są długie. Zacznę od pierwszej – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 60 do niniejszego protokołu. W marcu ubiegłego roku portal 
lesznonaszemiasto.pl opublikował serię artykułów informujących, że na terenie 
placu budowy ul. Fabrycznej dochodziło do wyrywania drzew wraz z korzeniami,  
a następnie ponownego ich wkopywania z zerwanym systemem korzeniowym.  
W konsekwencji tych doniesień Prezydent Miasta Leszna złożył zawiadomienie  
o możliwości popełnienia przestępstwa w przedmiotowej sprawie. 17 stycznia tego 
roku, kilka dni po uruchomieniu ruchu drogowego na ul. Fabrycznej na jadący ulicą 
samochód, przewróciło się drzewo. Jak informują media, w wyniku tego zdarzenia 
samochód został poważnie uszkodzony, ale na szczęście jadącemu nim 
mieszkańcowi Leszna nic się nie stało. Na zdjęciach wyraźnie widać, że na 
samochód przewróciło się całe drzewo. Obawiam się, że zdarzenie sprzed kilku 
tygodni uprawdopodobnia wersję, że podczas prac prowadzonych przy 
przebudowie tej ulicy mogło dojść do uszkodzenia systemów korzeniowych drzew. 
Jeśli potwierdzą się moje obawy, to drzewa z naruszonym system korzeniowym 
mogą stanowić zagrożenie dla mieszkańców, szczególnie w okresie wiosenno-
letnim, gdzie Korony drzew zapełnią się liśćmi. Wiosną może się okazać zupełnie 
przeciwnego, mianowicie, że w wyniku uszkodzonego systemu korzeniowego 
niektóre drzewa obumrą i będzie konieczność ich usunięcia. W związku  
z powyższym, proszę o udzielenie odpowiedzi na poniższe pytania, jaki był wynik 
postępowania policji, w związku z zawiadomieniem złożonym przez Prezydenta, czy 
w związku z powyższymi wydarzeniami w trosce o bezpieczeństwo mieszkańców 
miasto zamierza podjąć jakieś kroki w celu weryfikacji stanu systemu korzeniowego 
drzew przed odbiorem inwestycji od wykonawcy, jeśli tak, jakie będą kroki. To 
pierwsza interpelacja. Teraz druga – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 61 do 
niniejszego protokołu, w sierpniu ubiegłego roku złożyłem interpelację w sprawie 
przeniesienia czujnika jakości powietrza ze Szkoły Podstawowej nr 4, która znajduje 
się na obrzeżach dzielnicy Zaborowo, do centrum. Zaproponowałem, by  był to 
budynek, były budynek szkoły na Rynku Zaborowskim. Mieszkańcom dzielnicy 
zależy na tym, aby czujnik wskazywały faktyczny stan powietrza, jaki jest w danym 
momencie w dzielnicy, a nie na terenie żwirowni czy pobliskich pól. We wrześniu 
otrzymałem odpowiedź, której konkluzją było stwierdzenie, że biorąc pod uwagę 
oczekiwania mieszkańców Urząd Miasta rozważy możliwość przeniesienia czujnika 
itd. itd. Dziś po 5 miesiącach czujnik nadal znajduje się na budynku szkoły nr 4 przy 
ul. Henrykowskiej, w związku z tym proszę o odpowiedź, czy sprawa przeniesienia 
czujnika nadal jest rozważana, jeśli tak to kiedy mogę oczekiwać decyzji. Jeśli 
zdecydowano o tym, że czujnik jednak nie będzie przeniesiony o czym mnie nie 
poinformowano to proszę o podanie przyczyn takiej decyzji. I trzecia interpelacja, 
już krótka – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 62 do niniejszego protokołu. 
W związku z doniesieniami z całej Polski o drastycznych podwyżkach energii 
elektrycznej i gazu, proszę o szczegółową informację jak wygląda sytuacja Urzędu 
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Miasta w Lesznie i jednostkach mu podległych. Proszę o odpowiedź na poniższe 
pytania, o ile wzrosła cena energii elektrycznej w roku bieżącym w stosunku do roku 
poprzedniego. Proszę o szacunkowe wyliczenia uwzględniające ubiegłoroczny 
poziom zużycia energii elektrycznej i aktualną cenę, o ile więcej zapłacimy w roku 
bieżącym w stosunku do roku poprzedniego. Proszę o przedstawienie takiego 
zestawienia w podziale na działy budżetu. I pytanie trzecie, czy miasto spodziewa 
się też istotnych wzrost wydatków, w związku z wzrostem cen gazu, jeśli tak, to 
proszę o przedstawienie zestawień analogicznych, jak w przypadku energii 
elektrycznej. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję i ostatnie interpelacje 
przedstawi Pan radny Krystian Maćkowiak.  

Pan radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, 
Wysoka Rado, zdecydowanie krótsze niż mój poprzednik i pytanie następujące, 
jakie są plany na bieżący rok związanych z eksploatacją otwartego basenu przy 
ulicy Strzeleckiej? Kiedy zapadną ostateczne decyzje organizacyjne, finansowe? 
 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 63 do niniejszego protokołu. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Wyczerpaliśmy punkt,  
w którym mieliśmy zapisane interpelacje zapytania radnych.   

 
 
Pkt 6. Wolne głosy i wnioski.  
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Pozwolę sobie podziękować  
w naszym imieniu za inicjatywę związaną z tym wydarzeniami na Ukrainie. Myślę, 
że daliśmy dowód wyjątkowego solidaryzmu i odpowiedzialności, 
współodpowiedzialności Polaków w tej sytuacji, mieszkańców Leszna. A to, co się 
dzieje na Ukrainie, to wydaje mi się, że przechodzi wyobrażenia, które mogliśmy 
mieć, także bardzo dziękuję. Również za ten wystrój i rozumiem, że przypomnieli 
mi koleżanki, przypomniały mi koleżanki, że o 17:00 na Rynku jest spotkanie 
związane z solidarnością z Ukrainą i również z mieszkańcami Ukrainy. Rozumiem, 
że spotkamy się tam w takim stopniu, w jakim czas i organizacja tego dnia nam 
pozwala, a dzisiaj też daliśmy dowód, przygotowując sesję i realizując, że potrafimy 
działać racjonalnie i rzeczowo. Proszę bardzo, następne głosy, proszę Pani radna 
Edyta Feliczak-Przybyła. 

Pani radna Feliczak-Przybyła – Panie Przewodniczący, drodzy 
Państwo, ją tylko z ogromną prośbą, jeżeli będziemy układać np. na następny raz 
grafik komisji, do bardzo prosimy, żeby nie były od 12. godziny, bo po prostu nie 
jesteśmy w stanie. Zawsze było o godzinie 14 i to tutaj koliduje to troszeczkę, 
dlatego prosimy bardzo, jeżeli by to dało radę.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Pani radna, mogę powiedzieć, że 
tak żeśmy ustalili z Przewodniczącymi komisji, że to oni ustalają nie Biuro. Ani 
Przewodniczący nie narzuca terminów, godzin i zawsze staramy się z Panią 
kierownik, prawda, ustalać taki termin, który odpowiada komisji, 
przewodniczącemu, ale przyjmujemy, rozumiem to, także przyjmujemy te głosy  do 
realizacji. W takim razie bardzo dziękuję. 
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Pkt 7. Zakończenie obrad. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Szanowna Rado, Panie 
Prezydencie, wyczerpaliśmy porządek 49. Sesji Rady Miejskiej. Zamykam obrady 
49. Sesji. Dziękuję za pracę. 

 
 
 

      Protokołował:                                                Przewodniczący obrad 

     Szymon Hebisz                                                    Przewodniczący  

                                                                             Rady Miejskiej Leszna 

 

                                                                                 Tomasz Malepszy 
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Wyniki głosowania jawnego przeprowadzonego podczas XLIX Sesji Rady Miejskiej 

Leszna w dniu 24 lutego 2022 roku – Są na piśmie i stanowią Załącznik  

Nr 64 do niniejszego protokołu. 
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